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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 8/2010 
Caràcter: ordinària  
Data:  30 de juliol de 2010 
Horari: de 10.30  a  14.50  h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,   Paer en cap 
Marta Camps Torrens,    1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,   2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,   3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra Albà,    4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,   5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,   6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,   Regidor 
Oriol Yuguero Torres,    Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,   Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,   Regidora 
Juan Gómez López,    Regidor 
Sara Mestres Llusà,    Regidora 
Luis Franco Bergua,    Regidor 
Neus Brocal Mañas,    Regidora 
Isidre Gavín Valls,    Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,    Regidor 
Miquel Padilla Díaz,    Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,    Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Montserrat Bergés Saura,   Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,   Regidor 
Ramon Camats Guàrdia,  Regidor 
Ismael Zapater Zapater,   Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,    Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,   Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,   Oficial Major 
 
Excusa la seva assistència: 
Enric Montanya Mias,    Regidor 
Enrique Vicente Añaños,   Secretari general adjunt 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 2 de juliol de 2010.  
 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL DARRER 
PLE  
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i que 
van del núm. 3815 fins al núm. 4393 ambdós inclosos.  
 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC D’UN DECRET D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada del decret del dia 20-7-2010 relatiu a la delegació de 
funcions d’Alcaldia, Secretaria i Intervenció durant el mes d’agost.  
 
 
 
4.- MODIFICACIÓ DE LA DATA DEL PLE ORDINARI CORRESPONENT AL MES DE 
SETEMBRE DE 2010  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
 
1r. Acordar que, amb caràcter excepcional, el Ple ordinari que correspon al mes de setembre 
de 2010, es faci el divendres dia 8 d’octubre de 2010
 

. 

2n. Les comissions informatives permanents podran adaptar el seu règim de sessions per 
ajustar-se a la nova data de la convocatòria. 
 
3r. Notificar aquest acord als portaveus dels grups municipals, a la Secretaria, a la 
Intervenció i Tresoreria i a les gerències municipals, als efectes de general coneixement. 
 
 
 
5.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LES NORMES DE FUNCIONAMENT DE LA 
SINDICATURA MUNICIPAL DE GREUGES DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de la regidora de Serveis Personals, Salut Pública, Drets Civils, Cooperació 
i Immigració, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació de les normes de funcionament de la Sindicatura 
Municipal de greuges incorporant un Títol V. Dels òrgans de col·laboració amb la 
Sindicatura, amb el següent contingut: 
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“Article 30è. En execució del Pacte Social per a la ciutadania es crea la figura del 
Defensor/a de les persones grans,  que tindrà la consideració d’adjunt/a al/la síndic/a. 
Serà designat/da per l’Il.lm./a Sr/a. Alcalde/sa, a proposta del Consell Municipal de la gent 
gran. 
Actuarà seguint les instruccions del/la síndic/a i treballarà especialment en matèries relatives 
a la qualitat de vida de la gent gran. 
 
Article 31è Es constituirà la Comissió de Salvaguarda de la Carta de la Ciutadania de Lleida, 
que serà un òrgan assessor de la Sindicatura de Greuges de la Paeria, en les matèries 
relacionades amb la Carta. 
Anualment, la Comissió, traslladarà a la Sindicatura de Greuges tots els expedients oberts 
durant l’any i tots els informes emesos, juntament amb els suggeriments, les consideracions i 
les propostes que consideri oportunes. 
Als efectes de donar compliment a allò previst en el paràgraf anterior, el/la síndic/a convocarà 
una reunió específica de la Comissió, durant el primer quadrimestre de l’any. 
El/la síndic/a podrà consultar o demanar informes a la Comissió de Salvaguarda sempre que 
ho consideri adient.” 
 
2n. Exposar la modificació a informació pública per un termini de 30 dies, mitjançant anunci a 
publicar al BOP, DOG, un dels mitjans de comunicació escrita  i en el taulell d’edictes 
municipals, de conformitat amb el previst en l’article 63.2 del vigent ROAS. 
Aquest acord de modificació es considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació o 
al·legació  durant el termini d’exposició pública. 
 
3r. Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l’alcaldia ( indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a la modificació de les normes de 
funcionament  de la Sindicatura Municipal de Greuges. 
 
 
6.- APROVACIÓ INICIAL DEL REGLAMENT REGULADOR DE LA SITUACIÓ ESPECIAL 
ADMINISTRATIVA DE LA SEGONA ACTIVITAT DELS MEMBRES DE LA GUÀRDIA 
URBANA DE L‘AJUNTAMENT DE LLEIDA    
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L ’aprovació inicial del Reglament regulador de la situació especial administrativa de la 
segona activitat dels membres de la Guàrdia Urbana de l’Ajuntament de Lleida 
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública, durant el termini de 30 dies hàbils, mitjançant 
publicació al BOP, DOGC, al tauler d’anuncis de l’Ajuntament i en un mitjà de comunicació 
escrita diària, i fer l’advertiment que si no és objecte de reclamacions o al·legacions durant el 
termini abans esmentat, es considerarà aprovat definitivament. 
 
3r. Aprovat definitivament l’expedient es trametrà l’acord d’aprovació definitiu i còpia íntegra 
del text aprovat a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat de Catalunya, i 
transcorreguts quinze dies des de la tramesa, de conformitat amb l’article 65.2 de la LRBRL 
es procedirà a publicar el text íntegre del reglament, al BOP i un resum al DOGC. 
 
4t. Facultar l’alcalde per realitzar els tràmits que calguin per al desplegament i execució 
d’aquest acord. 
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7.- APROVACIÓ DE LES FESTES LOCALS DEL MUNICIPI DE LLEIDA I DELS SEUS 
NUCLIS AGREGATS PER A L’ANY 2011  
 
Vista la proposta del gerent de Recursos Humans i Via Pública, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Establir les festes locals per a l’any 2011 del municipi de Lleida, recollint les de les Entitats 
Municipals Descentralitzades i proposar al Departament de Treball de la Generalitat de 
Catalunya la seva inclusió en la corresponent Ordre de la Conselleria de Treball, de la 
manera següent: 
 
LLEIDA:  11 de maig i 29 de setembre 
RAIMAT:  27 d’abril i 29 de juliol  
SUCS: 13 de maig i 12 d’agost 
 
2n. Notificar aquesta resolució als Serveis Territorials de Lleida del Departament de Treball 
de la Generalitat de Catalunya als efectes abans esmentats. 
 
 
 
8.-  EXPEDIENTS DE GESTIÓ TRIBUTÀRIA “IMPOST DE CONSTRUCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES”, CONCESSIONS DE BONIFICACIONS 
 
Vistes les propostes de la presidenta de la Comissió d’Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s’acorda: 
 

- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l’Impost de construccions, instal·lacions 
i obres a la Universitat de Lleida (expedient 79/2010 d’obres menors) de l’edifici de la 
Biblioteca universitària al c/ Jaume II, 1, resultant una quota a liquidar de 285,62 
euros (50% s/. 571,24 euros). 

- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l’Impost de construccions, instal·lacions 
i obres a la Universitat de Lleida (expedient  177/2010 d’obres menors) de l’edifici de 
l’Escola Politècnica Superior al Campus de Cappont, resultant una quota a liquidar de 
5.871,48 euros ( 50% s/. 11.742,95 euros). 

- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l’Impost de construccions, instal·lacions 
i obres a la Universitat de Lleida (expedient   121/2010 d’obres menors) de l’edifici de 
la Facultat d’Infermeria al Campus de Ciències de la Salut, a l’av. Alcalde Rovira 
Roure, 44, resultant una quota a liquidar de 1.248,13 euros (50% s/. 2.496,25 euros). 

- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l’Impost de construccions, instal·lacions 
i obres a la Universitat de Lleida (expedient   49/10 d’obres majors) per obres 
d’adaptació dels espais docents de l’edifici de CAAB del campus d’ETSEA al Pla de 
Bolonia, a l’av. Alcalde Rovira Roure, 175, resultant una quota a liquidar de 8.341,17 
euros ( 50% s/. 16.682,14 euros). 

- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l’Impost de construccions, instal·lacions 
i obres a la Universitat de Lleida (expedient   49/10 d’obres majors) de l’edifici de la 
plaça Víctor Siurana, 1, resultant una quota a liquidar de 4.998,99 euros ( 50% s/. 
9.997,98 euros). 

- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l’Impost de construccions, instal·lacions 
i obres a la Universitat de Lleida (expedient 186/2009 d’obres majors) per a 
l’acabament de l’edifici anomenat Centre de Recerca d’Energia Aplicada de Lleida al 
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c/ Pere de Cabrera, resultant una quota a liquidar de 15.647,56 euros (50% 
s/.31.295,13 euros). 

- Aprovar la bonificació del 50% de la quota de l’Impost de construccions, instal·lacions 
i obres a la Universitat de Lleida (expedient  31/10 d’obres majors)  de la segona fase 
de l’edifici de Recerca de Biomedicina a l’av. Alcalde Rovira Roure, 80, resultant una 
quota a liquidar de 48.399,02 euros ( 50% s/. 96.798,03 euros). 

 
 
 
9.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DE L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’INFORMÀTICA 2010 (I)  
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial i 
l’informe de l’interventor, per unanimitat, s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Institut Municipal 
d’Informàtica 2010 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

2. . . . . . . . . . . . . . .  85.291,55 
T O T A L. . . . . . . . . . .  85.291,55 

 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

 8 .  . . . . . . . . . . . . 85.291,55  
 
 

R E S U M 
 

Augment en despeses . . . . . . . . . . . . . . .   85.291,55 
Augment d’ingressos (aplicació 

 romanent de tresoreria). . . . .    
            ANIVELLAT 

85.291,55 

 
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals de 
l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, l’acord 
d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l’Institut Municipal 
d’Informàtica 2010 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se posteriorment 
l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 
5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Local. 
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10.- APROVACIÓ D’ORDENANCES FISCALS ANY 2011 
 
En l’explicació que, com a ponent, fa la regidora Sra. Montserrat Mínguez, descriu les 
transaccions fetes en relació amb les esmenes presentades pels grups municipals. El 
contingut d’aquestes transaccions es va incorporar a l’expedient per tal de formar part de la 
proposta sotmesa a votació conjunta. També s’introdueix una esmen “in voce” relativa a  la 
darrera frase de l’art. 7.1 de l’Ordenança fiscal 2.15 sobre taxa per zones blaves. 
 
Amb caràcter previ a la votació de la proposta d’Ordenances fiscals presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa d’Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, es procedeix a votar les esmenes presentades pels grups municipals de CiU i PP. 
Les esmenes presentades per la resta de grups i pel regidor no adscrit, han estat 
incorporades o retirades. El resum detallat de les votacions a les esmenes es farà constar en 
la part de les intervencions de l’acta, juntament amb les explicacions oportunes. 
 
Vist l’expedient tramitat al respecte i sotmesa a votació la proposta  presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa, amb 19 vots a favor dels grups municipals del PSC, 
ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 7 vots en contra dels grups de CiU i PP,  s’acorda: 
 
1r.  Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació amb les modificacions 
que es detallen en l’expedient: 
 
OF núm. 0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
OF núm. 0.2 Classificació de carrers 
OF núm. 1.1 Impost sobre béns immobles 
OF núm. 1.2 Impost sobre activitats econòmiques 
OF núm. 1.3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
OF núm. 1.4 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres  
OF núm. 1.5 Impost sobre l’increment del valors dels terrenys urbans 
OF núm. 1.6 Impost sobre despeses sumptuàries  
OF núm. 2.2 Taxa per llicències d’auto-taxis 
OF núm. 2.5 Taxa per la recollida, transport i tractament de residus municipals,domiciliaris 

i assimilables 
OF núm. 2.6 Taxa per clavegueres 
OF núm. 2.7 Taxa per cementiri 
OF núm. 2.8 Taxa per retirada de vehicles 
OF núm. 2.10 Taxa per serveis de la Guàrdia Urbana 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.12 Taxa per serveis en els dispensaris municipals. 
OF núm. 2.13 Taxa per serveis sanitaris 
OF núm. 2.14 Taxa per serveis esportius i piscines 
OF núm. 2.15 Taxa per zones blaves 
OF núm. 2.16 Taxa per activitat de l’àmbit de benestar i cohesió social 
OF núm. 3.2 Taxa per guals i reserves a la via pública 
OF núm. 3.3 Taxa per ocupació del subsòl 
OF núm. 3.4 Taxa pels aprofitaments especials a favor d’empreses explotadores de 

subministraments que afectin  la generalitat o a una part important de 
veïnat 

OF núm. 3.5 Taxa per la utilització de sales d’equipaments municipals 
Preu Públic núm. 4.1 per la prestació de serveis de l’empresa Aigües de Lleida-Seragua 
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SA i FCC SA UTE  
Preu Públic núm. 4.2 per la recollida i gestió dels residus comercials 
OF núm. 5.1 General de contribucions especials per obres i serveis 
 
2n.  Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
aquest acord s’exposarà al públic al tauler d’edictes de l’Ajuntament durant un termini de 30 
dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran examinar l’expedient tramitat i 
presentar les reclamacions oportunes. L’anunci d’aquesta exposició s’ha de publicar al 
Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels diaris que tinguin més difusió de la 
província. 
 
3r.  Si un cop finit el període d’exposició no s’ha presentat cap reclamació, s’haurà d’entendre 
com a definitivament aprovat l’acord de modificació de les ordenances fiscals no 
impugnades, de conformitat amb allò disposat en l’article 17.3 del mateix text legal. 
 
4t. Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
 
11.- EXPEDIENT DE COMPTE GENERAL 2009 
 
Vist el Compte General que es rendeix integrat pels Comptes següents: 
 
A) COMPTE DE L'AJUNTAMENT 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 

 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2009, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
424.765.553,93 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un estalvi de 51.882.492,73 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I- Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III- Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici -4.352.299,51 
-Resultat pressupostari ajustat. . .      2.786.685,70 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d’altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 4.309.803,35 EUR. 
 
B) COMPTE DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’OCUPACIÓ “SALVADOR SEGUÍ” 
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Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
 

1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2009, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
3.609.716,74 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un estalvi de 143.904,30 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici  -59.545,94 
-Resultat pressupostari ajustat. . .     518.228,97 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d’altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 406.080,78 EUR. 
 
C) COMPTE DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 

 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2009, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
1.974.078,82 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 296.423,99 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici  -26.242,04 
-Resultat pressupostari ajustat. . .   –26.242,04 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d’altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 85.291,55 EUR. 
 
D) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE COMERÇ, MERCATS I CONSUM DE 
LLEIDA 
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Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
 

1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2009, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
5.422.148,99 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un desestalvi de 41.767,19 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici  54.954,69 
-Resultat pressupostari ajustat. . .   30.309,91 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d’altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 48.068,80 EUR. 
 
E) COMPTE DEL PATRONAT MUNICIPAL DE TURISME DE LLEIDA 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 

 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2009, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
3.130.914,74 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un estalvi de 215.061,91 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici   69.257,05 
-Resultat pressupostari ajustat. . .    -2.528,87 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d’altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 2.618,17 EUR. 
 
F) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D’ACCIÓ CULTURAL 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 



 
 

 10 

 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2009, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
2.242.588,62 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un estalvi de 879.070,74 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici  -54.826,07 
-Resultat pressupostari ajustat. . .   125.177,72 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d’altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 133.361,61 EUR. 
 
G) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D’ACCIÓ ESPORTIVA 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 

 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2009, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
914.741,14 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un estalvi de 542.519,91 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici  59.619,97 
-Resultat pressupostari ajustat. . .  116.972,63 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d’altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 102.485,95 EUR. 
 
H) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D’EDUCACIÓ 

 
Els Comptes anuals que l’integren són els següents: 
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1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2009, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
2.449.176,15 EUR. 

 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l’exercici resulta un estalvi de 568.807,82 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d’ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l’exercici -38.401,03 
-Resultat pressupostari ajustat. . .  119.207,04 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l’estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d’altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 100.153,53 EUR. 
 
I) COMPTES ANUALS DE L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBANISME, S.L. 

 
Els documents que l’integren són els següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-09, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
93.080.854,02 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-09, del qual es desprèn un resultat de l’exercici 
(beneficis) de 722.618,06 EUR. Aplicació: A reserves voluntàries. 
 
3) L’estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2009. 
 
4) L’estat de fluxos d’efectiu corresponent a l’exercici 2009 
 
5) La Memòria anual 2009. 
 
5) L’informe de gestió. 
 
6) L’informe d’auditoria. 
 
Aquest expedient inclou com a documentació complementària a què fa referència la Regla 
101 de la Instrucció del model normal de Comptabilitat local, els COMPTES ANUALS DE LA 
LLOTJA AGROPECUÀRIA MERCOLLEIDA, S.A. integrats pels documents següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-09, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
4.078.751,83 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-09, del qual es desprèn un resultat de l’exercici 
(beneficis) de 2.800,10 EUR. Aplicació: A compensació de pèrdues d’exercicis anteriors. 
 
3) L’estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2009. 
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4) La memòria anual 2009. 
 
5) L’informe de gestió. 
 
I els COMPTES ANUALS DEL CENTRE DE NEGOCIS I CONVENCIONS, S.A. integrats pels 
documents següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-09, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
53.927.603,47 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-09, del qual es desprèn un resultat de l’exercici 
(pèrdues) de 566.729,41 EUR. Aplicació: A un compte de pèrdues de l’exercici 2009. 
 
3) L’estat de canvis en el patrimoni net a 31/12/2009. 
 
4) La memòria anual 2009. 
 

L'Ajuntament Ple trobant l'esmentat Compte General conforme, sense defectes que reparar i 
havent-se informat favorablement per la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, en funció de Comissió Especial de Comptes, i exposat al públic sense 
que s'hagi formulat cap  reclamació, reparament ni observació, una vegada examinat, amb 20 
vots a favor dels grups municipals del PSC, PP, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 6 
vots en contra de CiU, s'acorda: 

Aprovar el Compte General corresponent a l'exercici econòmic de 2009. 

 

12.- RENOVACIÓ DEL CONVENI REGULADOR DE LA PRESTACIÓ CONCERTADA DEL 
SERVEI DE MENJAR SOBRE RODES, ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I CREU ROJA 
DE LLEIDA 

Vista la proposta de la cap del Servei de Gestió i Acció Social, per unanimitat s’acorda: 

Renovar el conveni regulador de la prestació concertada del servei de menjar sobre rodes, 
entre l’Ajuntament de Lleida i Creu Roja de Lleida, d’acord amb les estipulacions establertes 
en el text del conveni.  

 

13.- APROVACIÓ DEL REGLAMENT DE LA COMISSIÓ DE SALVAGUARDA DELS DRETS 
DE LA CIUTADANIA  

Vista la proposta de la tècnica de Drets Civils, per unanimitat s’acorda: 

 
1r  Aprovar la proposta del Reglament de la Comissió de Salvaguarda dels drets de la 
ciutadania de Lleida. 
 
2n Exposar el Reglament de la Comissió de Salvaguarda dels drets de la ciutadania de 
Lleida a informació pública per un termini de 30 dies mitjançant anunci a publicar en el BOP, 
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DOG, un dels mitjans de comunicació escrita i en el taulell d’edictes municipals, de 
conformitat amb el previst en l’article 63.2 del vigent ROAS. 
 
Aquest acord d’aprovació es considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació o 
al·legació durant el termini d’exposició pública. 
 
Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació al Reglament de la Comissió de 
Salvaguarda  dels drets de la ciutadania de Lleida. 
 
 
14.- APROVACIÓ DE LES BASES I PRIMERA CONVOCATÒRIA 2010 PER A LA 
CONCESSIÓ DE MICROCRÈDITS PER AFAVORIR L’AUTO OCUPACIÓ FEMENINA I LA 
CREACIÓ D’EMPRESES PROMOGUDES PER DONES  

Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s’acorda: 

 
1r. Aprovar les bases i la primera convocatòria de l’any 2010 de microcrèdits per a afavorir 
l’autoocupacio femenina i la creació d’empreses promogudes per dones de la Regidoria de 
Politiques d’Igualtat, segons la línia subvencionadora contemplada en el  “Pla estratègic de 
subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”. Aquesta tindrà un termini de presentació 
de sol·licituds  d’un mes des de l’endemà de la publicació d’aquestes bases i de la 
convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
2n. L’import de la primera convocatòria per a la concessió de microcrèdits per afavorir 
l’autoocupació femenina i la creació d’empreses promogudes per dones per a l’any 2010 és 
de 233.000 € amb càrrec a la partida 05.2324.83100. 
 
Hi podrà haver més d’una convocatòria anual si, un cop resolta la primera convocatòria,  hi 
hagués romanent. 
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor d’aquesta línia subvencionadora de la 
regidoria de Polítiques d’Igualtat en la persona de la regidora Sra. Neus Brocal Mañas. 
 
4t. Aprovar el  nomenament de les persones que integren la comissió tècnica avaluadora: 
 
Sr. Carles Alsinet Mora, Gerent de Serveis a les Persones 
Sr. Josep Reig Puig, Gerent del Consorci de Promoció Econòmica de Lleida 
Sr. Bernardo Soler Solana tècnic de Promoció Econòmica 
Sra. Marissa Benitez Florejachs, tècnica de Promoció econòmica 
Sra. Sílvia Puertas Novau,  cap de la Unitat Tècnica de Polítiques d’Igualtat 
 
5è. Es  delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació i en relació amb l’adopció de les mesures 
pertinents i en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds. 
 
6è.  La Junta de Govern Local procedirà a l’aprovació de la segona convocatòria per a l’any 
2010, si escau, un cop finalitzada la primera. 
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15.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA D’AJUTS PER A L’ANY 2010 PER A DUES 
LÍNIES SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA D’ESPORTS 

Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, amb 20 vots a favor dels grups 
municipals del PSC, PP, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 6 abstencions del Grup 
Municipal de CiU, s’acorda: 
 
1r. Aprovar la convocatòria pública de línies subvencionadores de la Regidoria d’Esports per 
a l’any 2010 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d’un mes des de l’endemà 
de la publicació d’aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la Província. 
 

1. Ajuts adreçats a la promoció d’activitats esportives: 252.900,81 € amb càrrec a la 
partida 05 3400 48901 

2. Ajuts adreçats a la promoció d’accions esportives de caire puntual i de competició: 
20.000,00  € amb càrrec a la partida 05 3400 48901 

 
2n. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores d’Esports en 
la persona del regidor Sr. Txema Alonso. 
 
3r. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les línies 
subvencionadores d’Esports. 
 
La Comissió Avaluadora estarà formada per: 
 
Sr. Carles Alsinet i Mora Gerent de Serveis a les Persones 
Sr. Juanjo Garra Lorenzo  Cap de Secció d’Esports 
 
Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució  de qualsevol al·legació o reclamació i en relació a l’adopció de les mesures 
pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds. 
 
 
 
16.- CESSIÓ GRATUÏTA  A L’ASSOCIACIÓ DE REHABILITACIÓ DEL MINUSVÀLID 
(AREMI) D’UNA FINCA MUNICIPAL,  SITUADA AL CARRER MESTRE TONET 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.- Aprovar la cessió gratuïta a la a l’Associació de Rehabilitació del Minusvàlid (AREMI) 
d’una finca municipal, amb el caràcter de bé patrimonial, situada al carrer Mestre Tonet, 
destinada a l’ús d’un Centre d’Educació Especial. La finca objecte de cessió té la descripció 
següent: 

“Finca, situada a Lleida, carrer del Mestre Tonet, 9 (B), qualificada de Sistema 
d’Equipaments, amb una superfície de 1.318 m2, amb forma de lletra “L”. Confronta: Front, 
est, amb carrer de la seva situació; Fons, oest, en part amb carrer d’Henry Dunant i en part 
amb finca municipal, destinada a verd jardí; Dreta, nord, carrer d’Henry Dunant  i, Esquerra, 
sud, en part amb finca d’AREMI i en part, amb finca municipal, destinada a verd esportiu”. 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 2.779, Llibre 1.926, Foli 1, Finca 
número 101.462. Referència Cadastral:  0802810CG0100B0001LU 
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2n.- La finca objecte de cessió s’ha de destinar a la finalitat esmentada en l’epígraf anterior 
en el termini màxim de cinc anys. Si la finca cedida no es destina a aquesta  finalitat en el 
termini indicat o deixa de destinar-se a dita finalitat dins dels 30 anys següents, el bé objecte 
de cessió revertirà automàticament de ple dret a favor de l’Ajuntament de Lleida, en els 
termes que resulten de l’article 50 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament de patrimoni dels ens locals. 
 
3r.- L’eficàcia d’aquest acord resta condicionada a que en el termini de 30 dies en què 
l’expedient romandrà a informació pública no hi hagi reclamacions ni al·legacions. 
 
4t.- Delegar en l’Il.lm. Sr. Alcalde la resolució de totes les incidències derivades d’aquest 
acord, així com facultar-lo amb poders tant amplis com sigui necessaris per a la seva 
execució i, especialment, per a subscriure l’escriptura pública. 
 
 
17.- APROVACIÓ EL CONVENI DE CESSIÓ ANTICIPADA PER MUTU ACORD, SUBSCRIT 
AMB L’EMU DE LLEIDA, D’UNA FINCA MUNICIPAL SITUADA AL C/ SIFÓ DE RAIMAT 
PER A LA CONSTRUCCIÓ D’UNA ESCOLA D’EDUCACIÓ INFANTIL I PRIMÀRIA  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. APROVACIÓ del Conveni d’ocupació directa anticipada per mutu acord subscrit, en data 8 
de juliol de 2010, entre l’Ajuntament i l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL relatiu a 
un terreny, situat a l’àmbit del SUR-1 de Raimat, afectat a sistema d’equipaments i vialitat, 
amb una superfície de 6.205,81 m2. 
 
2n. Notificar l’acord als interessats. 
 
3r. Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
 
 
 
18.- CESSIÓ GRATUÏTA A LA GENERALITAT DE CATALUNYA D’UN TERRENY 
MUNICIPAL,  SITUAT A RAIMAT, PER TAL DE DESTINAR-LO A LA CONSTRUCCIÓ 
D’UNA ESCOLA D’EDUCACIÓ INFANTIL I PRIMÀRIA  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.-  Cedir gratuïtament a favor de la Generalitat de Catalunya, el domini d’una finca inscrita a 
l’Inventari de Bens del Municipi com a bé patrimonial, lliure de càrregues i servituds, que 
s’inscriurà al Registre de la Propietat com a finca independent, per destinar-la a la 
construcció i posada en funcionament d’un col·legi d’educació infantil i primària, que es 
descriu registralment d’aquesta manera: 
 
“URBANA: Una parcel·la situada en l’Entitat Municipal Descentralitzada de Raïmat, terme de 
Lleida, situada al carrer Sifó, amb una superfície  de 5.830,81 m2. CONFRONTA: Nord, amb 
resta de finca municipal, actualment carrer Sifó; Sud, amb resta de finca de la qual aquesta 
procedeix propietat de l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL; Est amb la via del tren 
Saragossa-Barcelona; Oest, en part amb porció ja cedida a l’Ajuntament de Lleida i destinada 
a Escola Bressol, i en part amb resta de finca de l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, 
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SL.”  
 
Inscripció: pendent d’instrumentar. 
  
Referència cadastral: és una porció de la parcel·la cadastral 0471801BG9107A0001UT 
 
2n.- Si la finca cedida no es destina a la finalitat esmentada en el termini de 5 anys o deixa de 
destinar-me a dita finalitat dins dels 30 a anys següents, el bé objecte de cessió revertirà de 
forma automàtica de ple dret a favor de l’Ajuntament cedent, en els termes que resulten de 
l’article 50 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre pel qual s’aprova el Reglament de Patrimoni 
dels Ens Locals de Catalunya. 
 
En tot cas operarà la reversió tant del be objecte de cessió com de les instal·lacions i 
construccions existents sobre la finca i a favor de l’Ajuntament de Lleida transcorregut el 
termini de 30 anys a comptar de la data d’inscripció en Registre de la Propietat de la cessió 
acordada. 
 
La reversió de les construccions a favor de l’Ajuntament ho serà en les condicions que faci 
possible continuar oferint el servei educatiu, d’acord amb la normativa vigent. 
 
3r.- La construcció de l’equipament escolar a que fa referència aquest Acord podrà ser dut a 
terme per la pròpia Generalitat de Catalunya o per un tercer mitjançant qualsevol negoci 
jurídic, si be la prestació del servei educatiu en el mateix haurà d’efectuar-ho únicament la 
Generalitat de Catalunya. 
 
El solar és apte per al seu correcte destí com a equipament escolar, no té cap condicionant 
mediambiental i compta amb abastament d’aigua, evacuació d’aigües, subministrament 
d’energia elèctrica amb la potència suficient per l’execució de l’obra i posterior correcte 
funcionament de l’equipament escolar així com amb la instal·lació d’una estació 
transformadora d’energia – en el supòsit de ser necessari -, xarxa telefònica i conducció de 
gas – en cas de disposar-ne -, i els vials que limiten amb el solar es trobaran pavimentats la 
calçada i tindran encintades les voreres.  
 
Correspondrà a l’Ajuntament qualsevol despesa per les actuacions urbanístiques que puguin 
afectar a l’immoble cedit i adoptar les mesures necessàries per aconseguir el seu destí a 
plena satisfacció del cessionari, sense cap cost o càrrega per aquest, i eliminant qualsevol 
obstacle que pugui impedir la correcta execució de les obres. 
 
4rt.- La quota de l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres que s’acrediti per la 
construcció del centre, en base a l’article 103 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, gaudiran 
d’una bonificació del 95% atès que es tracta d’una construcció d’especial interès o utilitat 
municipal. S’estableix la gratuïtat de les taxes acreditades per l’atorgament de la llicència 
d’obres com a conseqüència d’aquestes obres, així com per als tributs que puguin gravar 
l’activitat educativa. 
 
5è.- En relació a l’equipament escolar, el Departament d’Educació, directament o través de 
l’ens que determini, es farà càrrec del manteniment  normatiu i del preventiu, així com de 
totes les reformes, adequacions i millores que requereixi el centre educatiu. L’Ajuntament 
assumeix les despeses corresponents a la vigilància, neteja, subministraments (electricitat, 
aigua i combustibles) i conserge en el cas que se’n disposi, així com el manteniment correctiu 
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(petits desperfectes que es derivin de l’activitat escolar ordinària com ara bombetes, reposició 
de vidre trencats, etc). 
 
6è.- Es garanteix l’ús de l’equipament escolar, inclòs el solar no edificat, per part de l’AMPA 
del centre i de les entitats i associacions ciutadanes del municipi que ho sol·licitin a 
l’Ajuntament. En cas de sol·licituds diferents a les anteriors, per a realitzar activitats 
vinculades o compatibles al servei escolar, l’ús de l’equipament escolar s’autoritzarà de mutu 
acord entre l’Ajuntament i el Departament d’Educació. 
 
7è.- L’eficàcia d’aquest acord resta condicionada a que en el termini de 30 dies en què 
l’expedient romandrà a informació pública no hi hagi reclamacions ni al·legacions. 
 
8è.- Es faculta a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura de la documentació que sigui necessària 
per a l’efectivitat del que es disposa en el present acord”. 
 
 
 
19.- APROVACIÓ DE LA CESSIÓ GRATUÏTA A FAVOR DE LA UdL, D’UNA FINCA 
MUNICIPAL SITUADA A L’AV. ESTUDI GENERAL 4, PER TAL DE DESTINTAR-LA A 
L’AMPLIACIÓ DEL CAMPUS UNIVERSITARI DE CAPPONT  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.- Aprovar la cessió gratuïta a la Universitat de Lleida d’una finca municipal, amb el caràcter 
de bé patrimonial, situada a l’Av. de l’Estudi General, 4, per tal de destinar-la a l’ampliació del 
Campus universitari de Cappont. La finca objecte de cessió té la descripció següent: 

“Urbana: Parcel·la situada a Lleida, a l’Av. de l’Estudi General, 4, amb una superfície de 
12.870,83 m2, segons el títol, i de 13.134 m2, segons el Cadastre, destinada a Sistema 
d’Equipaments. Confronta: al Front, Av. de l’Estudi General; al Fons, amb carrer Pere de 
Cabrera; Dreta, amb vial del Campus Universitari; i, Esquerra, en part amb finca municipal i 
en part amb carrer Pere de Cabrera.” 

 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2.769, Llibre  541, Foli 58, Finca 
núm. 27.833. Referència cadastral 2290401CG0029A0001YH. 
 
2n.- La finca objecte de cessió s’ha de destinar a la finalitat esmentada en l’epígraf anterior 
en el termini màxim de cinc anys. Si la finca cedida no es destina a aquesta  finalitat en el 
termini indicat o deixa de destinar-se a dita finalitat dins dels 30 anys següents, el bé objecte 
de cessió revertirà automàticament de ple dret a favor de l’Ajuntament de Lleida, en els 
termes que resulten de l’article 50 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament de patrimoni dels ens locals. 
 
3r.- Delegar en l’Il.lm. Sr. Alcalde la resolució de totes les incidències derivades d’aquest 
acord, així com facultar-lo amb poders tant amplis com sigui necessaris per a la seva 
execució i, especialment, per a subscriure l’escriptura pública. 
 
 
 
20.- APROVACIÓ DE LA DESAFECTACIÓ DE DIVERSOS VEHICLES I MAQUINÀRIA QUE 
PRESTAVEN SERVEI A L’EMPRESA CONCESSIONÀRIA DE NETEJA  
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Vista la proposta de l‘Oficialia Major, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Desafectar l’ús i servei públic diversos vehicles municipals, declarats no utilitzables, que 
prestaven servei a l’empresa concessionària del servei de neteja municipal. Els vehicles són 
els que tot seguit s’esmenten: 
 
TIPUS DE VEHICLE  /  MARCA  /  MATRÍCULA 
Recol·lector compactador  /  IVECO  /  L9710-X 
Recol·lector compatador  / Pegaso  /  L-9436-V 
Recol·lector compactador  / Renault  /  L-9677-V 
Escombradora  /  Ravo  /  L-83371-VE 
Escombradora  /  Ravo  /  L-83372-VE 
Escombradora  /  Ravo  /  L-83437-VE 
Escombradora  /  Ravo  /  L-83444-VE 
Camí cisterna  /  Iveco  /  L-7589-X 
 
2n. Alienar els vehicles com a ferralla. 
 
3r. Facultar a l’·Il·lm. Sr. alcalde amb els poders tan amplis com siguin necessaris per a 
l’execució d’aquest acord. 
 
 
 
21.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’OFICINA LOCAL D’HABITATGE, LA SECRETARIA DE 
JOVENTUT I ADIGSA, PER A LA GESTIÓ DEL PROGRAMA DE MEDIACIÓ PER AL 
LLOGUER SOCIAL EN EL MUNICIPI DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el text del Conveni de col·laboració i encàrrec de gestió entre l’Administració de 
la Generalitat de Catalunya, mitjançant ADIGSA, empresa pública, adscrita al Departament 
de Medi Ambient i Habitatge i la Secretaria de Joventut del Departament d’Acció Social i 
Ciutadania; l’Ajuntament de Lleida i l’entitat Oficina Local d’Habitatge de Lleida, per la gestió 
del Programa de mediació per al lloguer social en el municipi de Lleida.  
 
2n. Facultar i delegar  de forma expressa a la Junta de Govern Local i/o a l’Il.lm. Sr. Alcalde 
tots els actes de desenvolupament i execució d’aquest acord. 
 
 
 
22.- DISPOSICIÓ DE LA PUBLICACIÓ I DE L’EXECUTIVITAT DEL PLA PARCIAL 
URBANÍSTIC DEL SECTOR SUR 4  
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge  de data 21 de juliol 
de 2010, per unanimitat dels 26 regidors presents que composen la majoria absoluta dels 
membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. Donar conformitat a les garanties presentades en concepte de 12% de les obres 
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d’urbanització i disposar la publicació del Pla parcial urbanístic sector SUR 4, Secà de Sant 
Pere, de Lleida als efectes de la seva vigència i executivitat. 
 
2n. Publicar l’acord d’aprovació definitiva del Pla parcial urbanístic del sector 4 al Butlletí 
Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
 
3r. Notificar l’acord als promotors i propietaris afectats.  
 
4t.  Lliurar la documentació tècnica i administrativa del Pla parcial urbanístic a la Comissió 
Territorial d’Urbanisme, tal com estableix l’article 86 Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, als efectes d’informació, coordinació i 
arxivament. 
 
 
 
23. APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL 
D’ORDENACIÓ URBANA EN RELACIÓ AMB L’ALÇADA DE LES EDIFICACIONS (ART. 
44, 163, 169, 170, 177, 180, 188 I DA 14A) 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge  de data 21 de juliol 
de 2010, per unanimitat dels 26 regidors presents que composen la majoria absoluta dels 
membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla general d’ordenació 
urbana de Lleida en relació a l’Alçada Reguladora Màxima de les edificacions, articles 44, 
163, 169, 170, 177, 180, 188 i DA14a, promoguda per l’ajuntament de Lleida. 
 
2n. Traslladar l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Lleida per a la seva 
aprovació definitiva. 
 
 
 
24.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA GENERAL 
D’ORDENACIÓ URBANA EN RELACIÓ AMB LA CADUCITAT I TERMINI DE VALIDESA 
DE LES LLICÈNCIES (ART. 24 NNUU) 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 21 de juliol 
de 2010, amb 23 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, PP, ICV-EUiA i del regidor 
no adscrit i 2 abstencions del Grup M. d’ERC, que representa el vot favorable de la majoria 
absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla general d’ordenació 
urbana de Lleida en relació amb la caducitat i terminis de validesa de les llicències, article 
24, promoguda per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Traslladar l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Lleida per a la seva 
aprovació definitiva. 
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25.- APROVACIÓ DEL PLA LOCAL D’HABITATGE DE LLEIDA 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 22 de juliol 
de 2010, amb  19 vots a favor dels grups municipals del PSC, ERC, ICV-EUiA i del regidor no 
adscrit i 7 abstencions dels grups de CiU i PP, que representa el vot favorable de la majoria 
absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r.  APROVAR el Pla Local d’Habitatge de Lleida. 
 
2n.  Sotmetre l’expedient a informació pública fins al dia 31 d’octubre d’enguany i fomentar 
la participació ciutadana mitjançant la difusió del Pla entre els sectors socials implicats. 
 
3r. Demanar informe a la Secretaria d’Habitatge del Departament de Medi Ambient i 
Habitatge. 
 
4t.  Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i  
al tauler d’edictes municipal. 
 
 
 
26.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC SOBRE LA SENTÈNCIA DEL TRIBUNAL 
CONSTITUCIONAL SOBRE L’ESTATUT D’AUTONOMIA I PER LA INDEPENDÈNCIA 
NACIONAL  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d’ERC, s’acorda fer votació separada en tots 
els seus punts amb els resultats de votacions que tot seguit es reflecteixen: 
 
Amb 9 vots a favor dels grups municipals d’ERC, CiU i ICV-EUiA i 17 vots en contra dels 
grups del PSC i PP i del regidor no adscrit, s’acorda rebutjar els següents punts: 
 
“1.Manifestar el seu rebuig a la vulneració de la voluntat popular que suposa la sentència del 
Tribunal Constitucional sobre l’Estatut d’Autonomia, i considera que amb aquesta decisió les 
institucions de l’Estat han exclòs la voluntat expressada pel poble de Catalunya del  marc 
constitucional espanyol. 
... 
3.Instar a les institucions, forces polítiques, societat civil i ciutadania catalana a implicar-se 
plenament en la nova etapa històrica que s’obre en el camí cap a l’assoliment de la 
independència nacional. 
 
4. Trametre aquests acords al Parlament de Catalunya i a la presidència de la Generalitat”. 
 
Amb 2 vots a favor del Grup Municipal d’ERC, 17 vots en contra dels grups del PSC, PP i 
del regidor no adscrit i 7 abstencions dels grups de CiU i ICV-EUiA, s’acorda rebutjar el 
següent punt: 
 
“3.Instar al Parlament de Catalunya a iniciar un procés democràtic per tal que Catalunya 
assoleixi la seva independència nacional i es constitueixi en un estat independent, de dret, 
democràtic i social integrat a la Unió Europea, mitjançant la celebració d’un referèndum on 
aquest nou horitzó sigui sotmès a la decisió lliure i voluntària del conjunt del poble de 
Catalunya”. 
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27.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EUiA PER A LA CREACIÓ D’HORTS 
MUNICIPALS 
 
Aquesta moció és retirada pel grup que l’ha proposat. 
 
 
 
28.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CiU  SOBRE RETALLADA 
D’INFRAESTRUCTURES DEL MINISTERI DE FOMENT QUE AFECTA A LES TERRES 
DE LLEIDA 
 
Per unanimitat dels assistents s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup 
Municipal de CiU: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida insta al Govern de l’Estat que, tenint en compte els perjudicis que 
suposarà per la comarca del Segrià aquesta retallada d’inversions, reconsideri la seva 
postura envers els contractes d’obra pública dels trams de Lleida – Rosselló i Rosselló – 
Almenar de l’autovia A-14 per tal que les obres puguin continuar amb normalitat. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida insta al Govern de l’Estat i al Govern de la Generalitat de 
Catalunya, a través del Departament de Política Territorial i Obres Públiques, per tal que 
treballi  conjuntament amb el Ministeri de Foment en la recerca de fórmules per a reprendre i 
impulsar la construcció de les autovies A-14 Lleida-França; A-22 Lleida-Osca i A-27 Lleida-
Tarragona, per tal que les obres d’aquestes autovies continuïn amb normalitat i amb els 
terminis inicialment previstos. 
 
3r. Comunicar aquests acords al Govern de l’Estat, al Govern de la Generalitat de Catalunya 
i a tots els Grups Parlamentaris del Congrés dels Diputats, el Senat i el Parlament de 
Catalunya. 
 
 
 
29.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP SOBRE LA INCORPORACIÓ DE LLEIDA 
EN LA “RED DE GOBIERNOS LOCALES + BIODIVERSIDAD 2010” 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal del PP: 
 
1r.  L’Ajuntament de Lleida, convé la incorporació de la ciutat de Lleida en la “Red de 
Gobiernos Locales +  Biodiversidad 2010”  i es compromet a donar compliment als requisits 
formals per a la seva adhesió, així com a donar difusió a la ciutadania dels compromisos 
adquirits. 
 
2n. Donar trasllat d’aquest acord al Ministerio de Medio Ambiente, Medio Rural y Marino, a la 
Fundació Biodiversidad, a la Red de Gobiernos Locales + Biodiversidad 2010 i a la 
Federación Española de Municipios y Provincias (FEMP). 
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INTERVENCIONS  
 
Punts números 5 (aprovació de la modificació de les normes de funcionament de la 
Sindicatura Municipal de Greuges de Lleida) i 13 (aprovació del Reglament de la 
Comissió de salvaguarda dels drets de la ciutadania) 
 
El Sr. alcalde explica el contingut de les dues propostes. S’incorpora la figura que fixa el 
Pacte social per a la ciutadania del Defensor de les persones grans, la qual està vinculada a 
la Sindicatura i al seu titular i en depèn. També es proposa aprovar el Reglament que regula 
la Comissió de salvaguarda dels drets de la ciutadania; a aquesta Comissió, hi assistirà el 
síndic en els temes vinculats amb el compliment de la Carta de la ciutadania. Es 
consensuarà la composició d’aquest òrgan.  
 
S’aproven els dos punts per unanimitat.  
 
(El Sr. alcalde agraeix la presència al Ple del síndic de greuges de la Paeria i de la Sra. 
Pardo, redactora de la Carta de la ciutadania.).  
 
 
Punt núm. 10. Aprovació de les Ordenances fiscals de l’any 2011 
 
La Sra. Mínguez intervé com a ponent de la proposta en qualitat de presidenta de la 
comissió informativa corresponent. Destaca la importància de l’acord, que serà la base dels 
ingressos municipals del proper any. El criteri general del mandat ha estat l’actualització 
tributària segons el comportament de l’IPC. Per al proper any, aquest percentatge 
d’actualització seria l’1,05. Hi ha excepcions al criteri general, tenint en consideració la 
fiscalitat familiar. Es rebaixa el tipus de l’IBI al 0,682i cal dir que ja fa set anys que es rebaixa 
el tipus d’aquest impost. També s’augmenten les bonificacions de l’IBI a les famílies 
nombroses (ho explica). L’impost de circulació restarà congelat per a l’any vinent. Les taxes 
educatives i de menjador i l’impost de recollida d’escombraries  també es congelen. Per a la 
major part de famílies lleidatanes els increments, en total, seran inferiors al 2,5%. Explica la 
congelació de les tarifes que corresponen a prestacions de caràcter social. També es 
congelen les tarifes de residents quant a les taxes per zones blaves i s’incorpora una esmena 
“in voce” en l’article 7 -exempció per a persones discapacitades- eliminant la condició de què 
la persona discapacitada hagi de viatjar dins el vehicle.  Es congela també l’ICIO. També 
creu que cal destacar les més de 80 línies subvencionadores que s’incorporen a l’expedient; 
considera que es fa un esforç molt important (n’esmenta alguns exemples). Es proposa el 
fraccionament en quatre terminis del pagament de l’IBI i en dos el de la taxa d’escombraries, 
sense cap cost financer. Agraeix el suport polític que donaran a les ordenances diversos 
grups de l’oposició. Cal garantir que el proper any es puguin prestar els serveis públics amb 
els mateixos nivells de qualitat i quantitat. Explica que s’han rebutjat les esmenes que no 
compleixen els criteris generals abans explicats o aquelles que proposen imports de 
bonificacions superiors als plantejats per l’equip de govern. S’han rebutjat les bonificacions i 
exempcions no previstes a la LRHL. S’han acceptat 12 esmenes de les quals destaca les 
relatives als fraccionaments i ajornaments de deutes tributaris, congelació de taxes 
educatives, bonificacions de l’ICIO en locals comercials del Centre Històric, taxa per la grua, 
bonificacions de l’IAE per afavorir la contractació, etc. Les esmenes han tingut com a objecte 
no només reduir la càrrega tributària, sinó contribuir a la promoció econòmica i a l’ocupació. 
Les esmenes i els compromisos amb els grups de l’oposició comporten que els ingressos 
municipals siguin més socials i més equitatius (explica els compromisos pressupostaris en 
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relació amb l’educació, els ajuts a les famílies, l’ ocupació i l’habitatge).  
 
El Sr. Zapater agraeix que hagin estat acceptades gairebé la meitat de les esmenes que ha 
presentat. Destaca la congelació de les taxes per serveis educatius o la graduació dels 
increments de la taxa per recollida de vehicles. Defensa la proposta de rebaixa de l’IBI que ell 
havia plantejat. Espera que al mes de setembre, quan es debatin els impostos i les taxes que 
estan pendents de la normativa europea, també s’accepti alguna de les esmenes que ara no 
han estat incorporades. Votarà favorablement la proposta d’acord.  
 
El Sr. Camats defensa la necessitat dels impostos com a font financera per a la prestació 
dels serveis públics. Els tributs han de ser mínims i justos i han d’estar ben administrats. 
Estem en una època de crisi que comporta desocupació, reducció de sous i reducció del 
crèdit. Les ordenances fiscals i els pressupostos han de tenir en consideració aquestes 
circumstàncies. Els tributs s’han d’ajustar a les necessitats socials i han de ser regulats 
aplicant el principi de progressivitat; els ingressos que se’n deriven s’han d’invertir 
correctament i seguint un ordre de prioritats. Aquestes prioritats han d’estar encapçalades per 
l’educació i els serveis socials. La proposta d’enguany és similar a la de l’any anterior (que va 
tenir el vot favorable del seu grup). El Govern ha fet un esforç important per tal de congelar o 
minimitzar l’impacte dels augments tributaris (ho explica). Les actualitzacions amb l’IPC 
d’altres ordenances creu que són correctes. Cal tenir recursos per fer allò que és necessari. 
La reducció del tipus de l’IBI minimitza l’impacte de la revisió dels valors cadastrals; hauria 
estat bé congelar “de facto” l’ordenança, però hauria suposat una disminució dels ingressos  
necessaris per a prestar els serveis imprescindibles en matèria social. Explica la proposta 
que ha fet per tal de destinar al pressupost d’educació o de serveis socials i ocupació, una 
part significativa de l’augment d’ingressos en concepte d’IBI. Creu que són correctes les 
propostes per facilitar als ciutadans el compliment dels deures tributaris (fraccionaments), a 
les quals s’ha incorporat una esmena del seu grup relativa als mínims aplicables. Explica 
l’esmena que ha presentat sobre la taxa de recollida de residus per tal de bonificar els 
particulars que fan ús de la deixalleria; cal incentivar els ciutadans a fer ús de la deixalleria i 
facilitar el procés de concessió de bonificacions (en comenta alguns exemples); cal informar i 
fer tasca pedagògica sobre aquesta qüestió i informar especialment els ciutadans. Agraeix 
l’acceptació de les esmenes sobre bonificacions de l’ICIO en obres a locals del Centre 
Històric, sobre bonificacions per a vehicles elèctrics o la congelació de les taxes dels serveis 
educatius. Ha retirat les esmenes que legalment no era possible aplicar per la rigidesa de la 
normativa vigent.  
 
La Sra. Bergés anuncia que el seu grup votarà a favor de la proposta que conté l’expedient 
d’ordenances fiscals per a l’any 2011. Agraeix l’esforç fet per incorporar força esmenes de les 
presentades pel seu grup. Recorda que durant aquest mandat han donat sempre el suport a 
les modificacions de les ordenances. Cal garantir els fons suficients per prestar els serveis 
públics. Considera que s’han respectat els criteris que es van fixar el mandat passat i s’han 
incorporat congelacions tributàries importants. Les esmenes d’ERC van adreçades a satisfer 
necessitats específiques de diversos col·lectius de la ciutat com són  les famílies 
monoparentals, joves, aturats i els usuaris de les escoles bressol, per exemple. Reiteren a la 
regidora la petició de donar més publicitat sobre les bonificacions tributàries i les exempcions 
que hi ha. Les esmenes del seu grup poden arribar (directament o indirectament) a un 
col·lectiu al voltant de 40.000 persones de la ciutat. Destaca les esmenes incorporades 
directament com: bonificacions de l’IAE per crear nova ocupació, taxa per retirada de vehicles 
o bonificacions en serveis educatius per a famílies on hi ha aturats.  Hi ha altres esmenes 
que seran implementades mitjançant el pressupost de l’any 2011 amb línies de subvenció. 
Creu molt important que s’hagi suavitzat l’increment de l’IBI,; demanaven que fos més 
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important, però calia garantir uns ingressos que seran adreçats a accions determinades 
(escoles bressol, ajuts a famílies, subvencions a famílies monoparentals, etc.). Aquest any 
s’ha incorporat una línia d’ajuts per als propietaris que cedeixen habitatges desocupats a les 
borses d’habitatge de la Paeria. Votaran favorablement per responsabilitat en les qüestions 
importants i per tal de prioritzar els serveis públics que es puguin prestar amb els ingressos 
que s’obtinguin. Resten pendents diverses modificacions com a conseqüència de la 
normativa europea que sortirà publicada el proper mes de setembre (taxa ambiental).  
 
La Sra. Horcajada explica el fonament de les ordenances fiscals en relació amb l’any 2011, 
en un context de crisi econòmica. Creu que l’Ajuntament ha d’adequar la política fiscal a 
aquest context. Lleida ha estat una ciutat tradicionalment cara pel que fa als impostos. El 
Govern té marge de maniobra, però no ha rectificat la política impositiva. Destaca que a 
Lleida es paga un IBI molt elevat; aquest tribut és el més important per a l’Ajuntament i també 
el que més afecta els ciutadans. L’alcalde va anunciar que abaixaria el tipus de l’IBI per 
compensar la revisió cadastral; la rebaixa proposada és del tot insuficient. L’augment podrà 
suposar un 9% per a les finques que tenen el valor revisat l’any 2005. Lleida és la capital de 
província de l’Estat espanyol més cara pel que fa a l’IBI, segons el rànquing de l’Agència 
Tributària (ho explica); es tracta d’una realitat objectiva. Explica l’esmena que han presentat 
els grups (i que ha estat acceptada) en relació amb les taxes pels serveis educatius. Creu 
que l’augment de la taxa per retirada de vehicle demostra un afany recaptatori del Govern; és 
una taxa sancionadora, però el seu import és més car que en altres municipis com el nostre 
(ho explica). Són conscients de les dificultats financeres dels ajuntaments i cal que el Govern 
central aprovi la Llei de finançament local. Malgrat això, l’any vinent l’Ajuntament cobrarà molt 
més d’IBI que aquest any (6 milions més segons les previsions). La reducció del dèficit s’ha 
de fer amb una major austeritat i amb una reducció dels organismes autònoms. Per això han 
presentat un conjunt d’esmenes que pretenen adequar les ordenances a l’actual situació 
econòmica. Lamenta que l’equip de govern hagi rebutjat gairebé la totalitat de les esmenes 
del seu grup. Explica que es vol afavorir les persones amb menys recursos, dinamitzar el 
sector empresarial o fomentar la sostenibilitat ambiental. Han presentat 6 esmenes en relació 
amb l’IBI que afecten el tipus o proposen  bonificacions (les explica detalladament). Han 
presentat dues esmenes sobre l’IAE per donar suport al teixit empresarial i per fomentar 
polítiques ambientals. També han proposat esmenes sobre l’impost de circulació (des de la 
reducció del tipus de bonificacions fins a vehicles antics); agraeix que s’hagi acceptat la 
bonificació per als vehicles amb emissions baixes tot i que creu que és insuficient. Quant a 
l’ICIO proposaven bonificacions relacionades amb el Centre Històric i amb la construcció 
d’habitatges protegits. Quant a l’impost de plusvàlua demanaven la bonificació màxima en les 
transmissions familiars per causa de mort. També han presentat una proposta sobre taxes 
com el cas de la de vehicles, zones blaves, etc. Cal actuar en funció del context de crisi 
econòmica i per això cal establir mesures de congelació real d’impostos i fomentar polítiques 
d’ocupació i de creació d’empreses. Com sigui que la major part d’esmenes han estat 
rebutjades, votaran en contra de la proposta.  
 
El Sr. Guallar destaca que, com en els anys anteriors del mandat, l’equip de govern torna a 
proposar més impostos, especialment més IBI. Tot això amb el suport dels grups d’ICV-EUiA 
i ERC. Creu que no són prou conscients de l’actual entorn econòmic que afecta la ciutadania 
de Lleida. El marc de referència està condicionat per una profunda crisi econòmica global 
que afecta les famílies i les empreses de Lleida.  Destaca les aportacions fetes mitjançant els 
dos fons estatals,  que han permès fer inversions als ajuntaments sense cap càrrega directa. 
Els impostos han de servir també per dinamitzar l’economia; la fiscalitat té una altra dimensió 
a més de la purament recaptatòria. Les esmenes que ha presentat CiU intentaven millorar les 
ordenances per ser més sensibles a allò que la ciutadania demana. Sobre les taxes i els 
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preus públics consideren que l’equip de govern ha atès les peticions dels grups per tal de 
congelar les taxes educatives i les de caire més social. Quant a l’IAE destaca que s’ha 
introduït una proposta que havien fet fa dos anys per tal de fomentar l’ocupació estable. 
Lamenta que no s’aposti per la sostenibilitat de la ciutat amb els incentius que han proposat 
quant a l’IAE (plans col·lectius de transport, per exemple). Celebra que l’impost de vehicles 
incorpori la proposta de bonificació per als vehicles menys contaminants, tal com van 
proposar també fa dos anys; tot i això creu que és contradictori mantenir les bonificacions per 
als vehicles de més de 25 anys (que contaminen molt més). Sobre l’impost de plusvàlua, 
reitera la petició de bonificacions en les transmissions per causa de mort també en els casos 
en què s’hereti més d’un immoble (explica alguns exemples, que afecten les persones que no 
tenen necessàriament una gran capacitat econòmica). Quant a l’IBI creu que és el factor que 
més motiva l’oposició del seu grup a la proposta de modificació d’ordenances fiscals. Creu 
que portem molts anys de creixement sostingut de l’IBI -i del rebut de l’impost- a la nostra 
ciutat. Explica que la recaptació l’any 2003 era de 22,3 milions d’euros i l’any 2010 tindrem 
46,5 milions; un increment del 108%. La recaptació de l’IBI ha augmentat des de l’any 2006 a 
l’any 2009 en un 46,68%. El rebut mig ha passat de 302 euros (any 2006) a 439 euros (any 
2010). En aquest període, el cost de la vida només ha augmentat un 7,35 %. Hi ha una gran 
distorsió entre l’increment dels recursos dels ciutadans i l’increment de l’IBI. El Grup de CiU 
demana que s’aturi aquest procés sobre l’impost municipal que més afecta els ciutadans 
sigui quina sigui la seva renda, només per tenir un habitatge on viure.  El Govern només ha 
fet una petita reducció del tipus que suposarà increments per a la immensa majoria dels 
ciutadans, propers al 10%. 40.000 famílies pagaran de 30 a 90 euros més per l’IBI del seu 
habitatge. Consideren que aquest any no era procedent cap augment. L’alcalde va 
manifestar que congelaria els impostos: en el cas de l’IBI aquesta afirmació no s’ha 
acomplert. El Grup de CiU demanava que fos l’equip de govern qui fes sacrificis per fer front 
a la crisi; no que es demani més esforç a la ciutadania. Cal més austeritat que afecti la 
despesa prescindible: festes, sopars, inauguracions, etc. Hi ha excessos de despesa. Cal 
també contenir l’endeutament,  atès que som una de les ciutats espanyoles més endeutades. 
Votaran en contra de la proposta.  
 
La Sra. Mínguez agraeix els vots favorables dels grups d’ERC i ICV-EUiA i del regidor Sr. 
Zapater. Explica que som un dels ajuntaments que té més bonificacions fiscals i per això es 
compromet a donar compliment a la petició de fer-les públiques perquè s’hi pugui acollir 
tothom que hi tingui dret. Agraeix l’esforç de comprensió dels grups anteriors quant al rebut 
de l’IBI i les necessitats econòmiques de l’Ajuntament. Creu positiu assumir compromisos 
sobre la destinació dels recursos. Diu que en el proper butlletí de la Paeria s’informarà sobre 
les bonificacions que hi ha. El PP proposava una rebaixa de l’IBI de 4,7 milions d’euros. No 
creu que els grups del PP i de CiU siguin conscients de la situació  en què estem i del marc 
de referència del qual partim els ajuntaments. La crisi del finançament municipal és evident 
(ho explica i fa referències acadèmiques sobre això). Pregunta què hem de deixar de fer amb 
les rebaixes d’impostos que proposen els dos grups de l’oposició. Explica que l’any 2010 
estem en el número 15 de les capitals de província que faciliten les dades fiscals. Vol que 
consti que hi ha molts municipis que no faciliten les dades en el moment de fer rànquings 
sobre pressió fiscal. Quant a l’IBI i l’impost de circulació hem baixat 10 i 13 posicions, 
respectivament; som el municipi més barat de Catalunya del grup de més de 50.000 
habitants. No li preocupa quina situació comparativa tenim quant al preu de la grua; les taxes 
s’han d’anar atansant al cost real dels serveis. La recaptació per taxes és molt inferior al cost 
dels serveis (explica que en el cas de les escoles bressol la taxa cobreix l’11 % del cost). Per 
això cal tenir ingressos impositius. Avui ha estat notícia el fet que tenim el preu més barat del 
bitllet d’autobús de tot Catalunya. Creu que el discurs del Sr. Guallar és populista, atès que 
no té responsabilitats de govern. La proposta de rebaixa de l’IBI que ha fet el Grup de CiU 
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suposaria 8,1 milions d’euros. Ha plantejat que l’IBI ha crescut de manera sostinguda, sense 
tenir en consideració el creixement de les despeses ni l’increment dels serveis. Explica els 
increments que s’han produït en els darrers 10 anys en matèries com la neteja urbana (un 
172%), les escoles bressol (de 380 a 967 places), l’IMO (un 100%), etc. No es pot demanar 
tenir els actuals ingressos amb les despeses de fa 10 anys. No es poden comparar 
magnituds diferents. Si hi ha romanents de Tresoreria positius, sempre reverteixen a la ciutat 
i als seus serveis. Qüestiona el tractament de la informació del padró d’IBI que ha fet el Grup 
de CiU (ho explica). Hi ha 900 casos (sobre 105.000) en què el rebut augmenta més d’un 
10% i 1.300 en què el rebut baixa en referència a l’any passat. Hi ha casos amb augments 
importants perquè el valor que tenien abans de la revisió (que no va fer l’Ajuntament) era molt 
inferior al valor posterior. En termes absoluts el 40% del rebuts tindrà un augment inferior a 
10 euros; en el 63 % dels rebuts l’augment serà inferior a 20 euros. Demana que tothom 
revisi el seu rebut de l’IBI per comprovar-ho. Estem en una crisi que no està creada per 
l’Ajuntament o pels ingressos municipals. La revisió cadastral de l’IBI ens ve imposada per la 
llei (ho explica) i els augments anuals no tenen perquè ser del 10%,  ja que van en funció de 
la diferència de valors. Demanem responsabilitat i esforç.  
 
El Sr. Camats explica el posicionament de vot respecte a les esmenes presentades per la 
resta de grups. Votarà en contra de totes les esmenes del PP relacionades amb l’IBI (per la 
reducció considerable dels ingressos de la corporació que són necessaris per prestar 
serveis) i amb les bonificacions a la construcció, atès que creu que les actuals són suficients. 
Explica també el posicionament sobre les altres emenes del Grup del PP, el resultat del qual 
es veu reflectit en la part corresponent de l’acta. Sobres les esmenes de CiU diu que tot i 
estar d’acord amb les argumentacions en defensa de la rebaixa de l’IBI, cal també considerar 
les raons que ha plantejat la regidora d’Economia metre que la disminució d’ingressos faria 
impossible prestar un seguit de polítiques socials que són necessàries; per això hi votarà en 
contra. Explica també el posicionament  sobre la resta d’esmenes, votant a favor de les 
mesures relacionades amb la sostenibilitat; votarà en contra de les esmenes que no tinguin 
en consideració la progressivitat tributària.  
 
La Sra. Bergés diu que les seves esmenes resten retirades en la seva totalitat. Algunes per 
haver estat incorporades, altres per ser compensades amb subvencions, i altres per restar 
pendents per al mes de setembre. Manifesta que pel que fa ferència a l’IBI han intentat ser 
possibilistes: l’expedient de les ordenances s’aprovaria avui de totes maneres (amb el vot 
d’ERC o sense). S’ha optat per suavitzar-ho amb bonificacions i amb línies de subvenció que 
puguin incorporar la visió fiscal del seu grup. Cal ser conscient que el fet de garantir els 
ingressos possibilitarà demanar la incorporació de determinades partides de despesa en el 
proper pressupost. Resta pendent la proposta que van fer relacionada amb el col·lectiu dels 
treballadors autònoms; cal cercar fórmules específiques adreçades a aquest conjunt de 
persones i empreses. S’abstindran de votar a la resta d’esmenes del grups de l’oposició. 
Espera que en un moment de crisi com aquest es reforcin els serveis públics a favor de les 
persones que més els necessiten.  
 
La Sra. Horcajada diu que votaran a favor de les esmenes del Grup de CiU que coincideixen 
exactament amb les presentades pel seu grup. S’abstindran de votar en totes les que 
prevegin bonificacions similars per una raó de coherència. Reiteren l’esmena 17 del seu 
grup, que ha estat acceptada. Diu a la Sra. Mínguez que les ordenances fiscals són un 
instrument útil per beneficiar determinades polítiques (per exemple, bonificar els vehicles 
ecològics pot incrementar-ne la venda). Pel que fa a la rebaixa de l’IBI, diu que no està 
d’acord amb les manifestacions de la regidora d’Economia sobre la comprensió de la situació 
actual de l’Ajuntament. Tenim la mateixa superestructura de fa anys, sobredimensionada. En 
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el Ple dels pressupostos es va fixar un termini de sis mesos per presentar un pla per 
redimensionar l’administració municipal: ha passat aquest termini i l’administració continua 
sent la mateixa. El Govern podia fer més i caldrà que això es reflecteixi en els pressupostos 
de l’any vinent. Calia haver estat més auster; l’estalvi del Pla d’austeritat no va ser suficient. 
Reitera que la nostra ciutat té l’IBI més alt (fa referència  a una informació d’eleconomista.es i 
a altres rànquings referits a les capitals de província). Quant a la taxa per la grua, manifesta 
que el seu grup no vol defensar els infractors, només pretén que a Lleida no paguin més que 
a altres localitats. Explica que el PP, quan va governar en moments de crisi, va aplicar 
mesures de rebaixa d’impostos, que van demostrar ser eficients i eficaces. Tots els 
increments són importants, encara que no siguin xifres molt elevades, ja que van sumant en 
contra de les economies familiars que veuen els seus ingressos congelats o reduïts. Ningú 
discuteix la legalitat de la revisió cadastral ni el procés de revisió; l’Ajuntament pot fixar el 
tipus impositiu i el Govern no l’ha rebaixat prou. Demana esforç i responsabilitat a l’equip de 
govern, ja que tenen altres eines per combatre la reducció d’ingressos de l’Ajuntament com 
són el redimensionament de l’administració o l’austeritat.    
 
El Sr. Guallar diu que les dades que ha explicat abans eren les facilitades en les anàlisis del 
Ministeri d’Economia i Hisenda sobre l’anàlisi dels rebuts de l’IBI de l’any 2009 de 
l’Ajuntament. El rebut mitjà de l’any 2006 a l’any 2009  ha estat incrementat en 100 euros. 
CiU proposava bonificacions importants en aquest impost. Destaca la proposta relativa a les 
bonificacions sobre els immobles de l’Horta, estant previstes a la Llei, ja que els nivells de 
serveis que reben aquests ciutadans és inferior al de la resta dels ciutadans. De 228 parades 
d’autobús, només 15 són a l’Horta; la major part de partides no tenen línia d’autobús, el 
servei de recollida d’escombraries té freqüències diferents, etc. Hi ha una diferent prestació 
de serveis, motivada per la singularitat de l’Horta. Per això demanen que es bonifiqui l’IBI 
d’aquesta zona de la ciutat. Estan d’acord en la bonificació a les famílies nombroses, però 
qüestionen el nivell de renda exigible (ho explica amb detall). Continua mantenint que 
l’augment de l’IBI és, per a la major part de les famílies, d’un import entre el 10 i el 13%, tal 
com es va preveure quan es van fer els escenaris pressupostaris i es van fixar les previsions 
d’ingressos per a aquest import. Explica els casos del Prat de Llobregat o de Logroño, que 
han presentat plans d’austeritat rigorosos. Reitera la comparació entre els augments de l’IBI i 
els augments del cost de la vida. Diu que el seu grup no s’ha negat mai a l’augment de l’IBI; 
malgrat això, consideren que no es pot admetre l’actual diferència desproporcionada entre 
l’augment del tribut i els IPC. Dels 105.000 rebuts d’IBI hi ha 62.0176 que corresponen a 
habitatges; l’anàlisi que el seu grup ha fet sobre els increments està centrat exclusivament en 
aquest segon grup de rebuts. Els rebuts dels magatzems fan baixar la mitjana, ja que el seu 
import és molt baix. Hi ha 33.043 rebuts d’habitatge que augmentaran de 30 a 60 euros, 
7.616 que ho faran de 60 a 90 euros, 586 rebuts que ho faran de 150 a 300 euros. Creu que 
el Govern fa servir les dades per desdibuixar la realitat. La quantitat real de les bonificacions 
de l’IBI importa 39.100 euros per a l’any 2009; aquesta quantitat és insuficient, representa el 
0,1 % de la recaptació. Reitera també que som una de les ciutats de l’Estat espanyol més 
endeutades (ho explica). Recorda que en el Ple dels pressupostos es van abstenir de votar i 
van demanar rigor en el Pla d’austeritat. Si baixen els ingressos, cal reduir la despesa, sense 
que això afecti la despesa social. El Govern no ho ha fet possible, per això votaran en contra 
de la proposta.  
 
La Sra. Mínguez diu a la Sra. Horcajada que l’estímul al sector de l’automòbil el fa l’Estat 
amb l’impost de matriculació. Sobre el redimensionament de l’administració es remet a la 
recent presentació del projecte de GLOBALleida, que està fonamentat en aquesta línia de 
treball de redimensionament no només en administracions locals. El tipus de l’IBI no és 
exagerat: permet equilibrar les finances municipals des del punt de vista dels ingressos 
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propis. Les finances municipals tenen com a major problema el fet de la “punxada” de la 
construcció, que va ser el fonament del creixement que va propiciar el PP quan governava. 
Vindran anys difícils i per això demanem esforç i responsabilitat. L’impacte de la congelació 
de les ordenances fiscals és d’1.300.000 euros. En dos anys els contribuents han deixat de 
pagar 3,2 milions d’euros. Un total de 4,5 milions d’euros en política fiscal és una quantitat 
prou important. Les polítiques socials tenen un impacte important en el pressupost. Cal 
avaluar conjuntament l’impacte dels ingressos i el de les depeses. També cal tenir en 
consideració la importància de les inversions: aquesta ciutat ha canviat en els darrers 10 
anys. Es fa un esforç en polítiques socials, amb augments de 2,6 milions d’euros en un any. 
L’impacte econòmic de les mesures que estem duent a terme suposen 7,6 milions d’euros. 
Explica que només Toledo, Albacete i Lleida seran les capitals que abaixaran el tipus de l’IBI 
(es remet a una informació de premsa). Explica els quadres d’informació sobre l’IBI i diu al Sr. 
Guallar que quan vulgui els podran comentar per comprovar l’exactitud de les dades. 
Defensa el funcionament del servei d’escombraries a l’Horta, que és també la zona on es 
paga la tarifa més barata (19 euros a l’any). Diu que no es poden confondre les dades de 
recaptació amb les d’increment dels rebuts; la recaptació augmenta,  perquè hi ha més 
immobles, ja que la ciutat creix i es fa més rica. L’IBI no té res a veure amb l’IPC, sinó amb 
una revisió cadastral que fa referència als valors dels immobles. Demana al Sr. Guallar que 
surti al carrer per veure la gestió del Govern. 
 
El Sr. alcalde agraeix el vot favorable dels grups d’ERC i ICV-EUiA i del regidor no adscrit. 
Les ordenances fiscals són el pressupost d’ingressos de l’Ajuntament; qui no hi dóna suport 
també veu condicionada la seva  legitimitat per influir en el pressupost de despeses. Podem 
gastar allò que ingressem; qui vol limitar dràsticament els ingressos ha de limitar, també 
dràsticament, les despeses. Agraeix a l’equip econòmic municipal la tasca que ha fet per 
preparar les ordenances fiscals en un moment tan complicat econòmicament com l’actual. 
Diu a la Sra. Horcajada que vegi una entrevista amb el Sr. Ruiz Gallardón, que va fer a TVE, 
en la qual va parlar sobre l’IBI i els ingressos municipals. Al Grup de CiU els diu que no 
barregin la recaptació de l’IBI amb l’increment del tribut; és evident que la ciutat creix. Creu 
important tenir en consideració que la base de l’IBI és el valor cadastral; per això ha de pagar 
més una casa de luxe a l’Horta que un pis modest a Balàfia. Creu que no és vàlid proposar 
discriminacions per barris per cercar la complaença dels veïns d’una zona determinada. 
Sense uns impostos que funcionin (i sense una recaptació adequada) no podríem oferir 
escoles bressol amb unes tarifes que només paguen el 9,19% del cost del servei. Ens podem 
permetre aquests serveis per la solidaritat del conjunt dels ciutadans. Hi ha 6.000 famílies 
que porten els seus fills a alguna de les activitats culturals o de lleure de l’Ajuntament, que 
paguen només el 20% del cost de l’activitat. Explica els orígens de l’IBI com a  element 
modernitzador i unificador de diversos tributs precedents; aquest impost és ara la base de la 
tributació municipal. Hem de millorar les finances locals amb una major participació de l’Estat 
i amb més recursos per als serveis que realment es presten. L’IBI és una base per a la 
redistribució de la renda.  La immensa majoria dels ciutadans de Lleida no tindran un 
increment superior al 2% sobre el total dels tributs i les taxes que han de pagar a 
l’Ajuntament, en mitjana ponderada. Creu que es fa una bona gestió que permetrà mantenir 
els serveis educatius, culturals i socials que dóna la Paeria.   
 
El resultat de les votacions es veuen reflectits en la part dispositiva de l’acta i en els annexos 
corresponents.  
 
Punt núm. 11. Expedient de Compte general 2009 
El Sr. Zapater manifesta que hi votarà favorablement. 
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La Sra. Horcajada explica l’objectiu de l’acte d’aprovació del Compte general, que ha de 
reflectir la situació econòmica, financera i patrimonial de l’Ajuntament i també l’execució i la 
liquidació dels pressupostos. En la Comissió es va debatre quins eren els límits i la manera 
d’accedir a determinada informació econòmica. Demana que es facilitin les factures als grups 
de l’oposició d’una manera sistemàtica. Aquesta petició ja ha estat formalitzada per escrit. El 
lliurament de les relacions de factures permetrà fer la tasca de control que correspon als 
grups municipals. Aquesta petició està feta en relació amb l’Ajuntament i amb els seus 
organismes autònoms. Votaran a favor del Compte General, però insisteix en la necessitat de 
sistematitzar la tramesa d’informació als grups.  
 
El Sr. Guallar diu que el seu grup serà, per primera vegada, contrari a l’aprovació del 
Compte. El motiu és  no haver pogut accedir a la documentació que es va demanar. Es va fer 
una petició formal el 23 de juny; hi ha una diligència davant el secretari general del 18 de 
juny; es va formular un prec en el Ple passat. No entenen el motiu pel qual no s’ha lliurat 
aquesta documentació. Lamenten haver d’oposar-se al Compte General. Aquest Compte 
està format pels llistats que consten en l’expedient i, també, per tota la documentació que els 
dóna suport (factures, nòmines, transferències, etc.). El Grup de CiU té una obligació davant 
la ciutadania: comprovar i contrastar en què i com es gasten els diners de la ciutadania. És 
un mandat i una responsabilitat. No hem pogut fer la nostra feina perquè no s’han respectat 
les regles de joc. Es va fer un pacte en els Pressupostos, en el qual es va demanar 
transparència. Els han estat facilitades llistes de factures, però feia falta permetre que el grup 
accedís a la resta de documentació justificativa. Demana que es reconegui aquesta realitat, 
que s’esmeni i que se’ls  
 faciliti l’accés a aquesta documentació. Cal deixar clar que no hi ha res a amagar.  
 
La Sra. Mínguez diu que fa dos mesos que el Grup de CiU està escenificant sobre la manca 
d’informació. Deixa una còpia de la informació que ara explica al plenari, per tal que consti en 
l’expedient corresponent. Informa que el rànquing de l’Índex de transparència dels 
ajuntaments, publicat fa 15 dies, puntua la transparència econòmica i financera de 
l’Ajuntament en 94,7 punts sobre 100. Facilita la llista dels documents que ha de contenir el 
Compte General;  l’Índex del Compte té 18 pàgines i el total supera les 1.000 pàgines. El 
Grup de CiU ha estudiat i ha tingut accés a aquesta documentació. També disposa de la llista 
de documents demanats pels grups i el moment en  què els ha estat lliurada. Explica part de 
la documentació que se’ls ha facilitat. La tramesa no és immediata, és cert. Es pot demanar 
informació sobre qualsevol factura determinada. El model 190 és un document intern entre 
l’Ajuntament i l’Agència Tributària  per a les liquidacions del l’IRPF; no és un document públic. 
Ja que la tramesa és telemàtica només disposem d’un document – resum; darrere el 
document no hi ha res més que una aplicació informàtica i la comptabilitat. No es poden 
facilitar noms i DNI, ja que són dades protegides i caldria esborrar-les de forma manual. Si es 
vol saber el contingut específic de qualsevol factura,  es facilitarà. No es pot demanar tots els 
 documents acreditatius i justificatius sense cap discriminació; s’està posant en dubte el 
treball dels funcionaris de la corporació quant a la veracitat del Compte General. S’està 
demanant absolutament tota la informació física que hi ha . La Sindicatura municipal de 
Greuges ha respost les queixes de CiU. No hi ha recursos materials, no humans, suficients 
per facilitar tota la documentació  demanada sense descuidar la tasca que és necessari fer 
pel bon funcionament econòmic de l’Ajuntament. Cal aplicar els criteris de racionalitat i de 
proporcionalitat, sense que s’obstaculitzi l’activitat de l’Ajuntament (així ho ha dit 
expressament el síndic). Vol posar de manifest la importància de la tasca que  fan els 
funcionaris d’Economia així com la seva honorabilitat. Considera que amb aquesta informació 
es donen per contestades totes les informacions que el Grup de CiU ha demanat per fer la 
seva tasca d’oposició.  
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La Sra. Horcajada pregunta si hi ha resposta favorable a la seva petició. Creu que no 
suposa cap treball extraordinari, ja que la llista de factures es genera automàticament. No 
creu que la informació als grups hagi de ser la darrera tasca en la que s’empri el temps dels 
funcionaris de la corporació; tenim capacitat per fer les tasques ordinàries i no cal diferir la 
resposta a les peticions d’informació que facin els regidors. 
 
El Sr. Guallar lamenta la intervenció de la Sra. Mínguez. Ha barrejat el model 190, amb 
l’índex de transparència o amb la honorabilitat dels funcionaris. El Grup de CiU mai no ha 
qüestionat l’honorabilitat  de cap empleat públic ni de cap membre de la corporació. El seu 
grup vol fer la feina que té encomanada, podent accedir a tots els documents del Compte 
General. Hem d’accedir a aquesta informació perquè la llei ho permet. L’Ajuntament de Lleida 
és gran, té mitjans perquè sigui possible facilitar la informació demanada. Només cal una 
sala en què es puguin consultar els documents. Així es fa en altres ajuntaments i ens locals. 
No qüestionem res, només volem saber. El Ple passat, l’alcalde es va comprometre a facilitar 
aquesta informació.  
 
La Sra. Mínguez diu a la Sra. Horcajada que hi ha un compromís de facilitar les llistes de 
factures; se seguirà la mecànica actual i se’ls les farà arribar tal com s’ha fet darrerament 
amb les factures del darrer semestre. Diu, al Sr. Guallar, que demani les factures que vulgui, 
ja que disposa de les llistes. La informació sobre el contingut de les factures ja les saben. No 
hi ha factures ni al capítol 1 ni al capítol 3 i el Grup de CiU demana documents justificatius 
d’aquests capítols. El Compte General està a la seva disposició i l’han pogut consultar. 
Reitera la valoració dels índex de transparència recentment publicats.  
 
S’aprova amb 6 vots en contra del Grup de CiU i 20 vots a favor de la resta de grups i del 
regidor no adscrit. 
 
 
 
Punt núm. 24. Aprovació provisional de la Modificació del Pla general d’ordenació 
urbana en relació amb la caducitat i el termini de validesa de les llicències (art. 24 
NNUU) 
(Durant la votació d’aquest punt, no hi havia el regidor Sr. Alexis Guallar.) S’aprova amb 2 
abstencions del Grup Municipal d’ERC i 23 vots a favor de la resta de grups i del regidor no 
adscrit. 
 
 
Punt núm. 25. Aprovació del Pla local d’habitatge de Lleida 
El Sr. Zapater explica la importància i la complexitat del Pla local d’habitatge. És un treball 
ampli i detallat fruit d’un rigorós treball de camp. Ens ha de servir de base per a conèixer la 
realitat i per a planificar posteriorment. Destaca tres qüestions relatives al contingut del 
document. En primer lloc, l’existència de 10 habitatges–pastera  als barris del Centre Històric, 
Mariola, Ferran–Estació, Universitat i Príncep de Viana. Caldrà cercar una solució a aquesta 
problemàtica al més aviat possible. En segon lloc, es constata que 3.335 unitats familiars no 
poden accedir a un habitatge en el mercat lliure. Cal també donar solució  a aquesta 
problemàtica social amb la construcció d’habitatges socials i la promoció de la borsa 
d’habitatge. En tercer lloc, destaca l’increment social de la demanda dels habitatges de 
lloguer; això ha de condicionar l’activitat de les empreses del sector de la construcció i el 
sector immobiliari. Felicita l’equip redactor del Pla per la seva tasca. Hi votarà favorablement.  
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El Sr. Camats també felicita els redactors del Pla i dels estudis previs. El treball és excel·lent 
i està molt ben documentat; reflecteix l’estat present i dibuixa tot un conjunt de mesures a 
aplicar en el futur. Destaca els objectius del Pla, que considera especialment valuosos: 
Satisfer les necessitats d’habitatge de la ciutadania, optimitzar la qualitat del parc 
d’habitatges i rendibilitzar socialment el sòl públic destinat a aquesta finalitat. Destaca les 
dades sobre necessitats d’habitatge social, la relació entre necessitat d’habitatges i 
potencialitat del Pla general, etc. Creu fonamental incidir  sobre el fet que tothom no pot 
accedir a determinats tipus d’habitatge. Les necessitats d’habitatge protegit no concorden 
amb el potencial del Pla general previst fins al  2015 (ho explica amb dades).  Això indica la 
direcció en la qual ha de treballar l’Ajuntament. De moment, tenim capacitat per respondre 
gràcies a la borsa d’habitatge i les actuacions d’ADIGSA. Creu que les línies estratègiques 
del Pla són prou correctes: mobilitzar els habitatges buits, gestionar  l’estoc d’habitatges que 
hi ha, promoure els habitatges protegits (de compra i de lloguer), fomentar la rehabilitació, 
potenciar els serveis d’inspecció i els de l’OLH, plantejar la redacció d’un nou POUM, etc. Per 
aquests motius, el seu vot serà favorable.  
 
La Sra. Bergés diu que ja era hora de poder disposar del nou Pla local d’habitatge. Recorda 
que el seu grup el  reclamava des del mes de desembre de l’any 2007 (explica les peticions 
formulades i les propostes fetes en la Comissió Informativa). Fa dos anys ja proposaven 
optar per la fórmula del lloguer amb opció de compra,  millorar  la informació  mitjançant 
l’OLH,  fomentar  la rehabilitació, fer un cens d’habitatges desocupats,  col·laborar amb la 
iniciativa privada, etc. Aquestes propostes coincideixen amb les conclusions que surten del 
Pla local d’habitatge. Els desequilibris entre oferta i demanda no han variat gaire en els 
darrers dos anys; moltes de les accions que ara es proposen es podien haver iniciat abans. 
Creu que cal aprofundir més en aquelles qüestions que el Pla detecta com a problemàtiques, 
per tal que en el moment d’aprovar definitivament el document es puguin concretar les 
actuacions escaients. En destaca l’important percentatge de llars que no tenen condicions 
d’accessibilitat perfectes, la forta presència d’habitatges buits, la infrautilització o la 
sobreocupació  d’habitatges, etc.  Cal disposar de bancs de dades actualitzats per poder 
establir les polítiques adequades. L’estudi conclou que les previsions del Pla general poden 
donar solucions a les necessitats existents; malgrat això, és molt difícil temporalitzar la 
disponibilitat dels habitatges necessaris. La temporalització és molt important (ho explica). 
Cal potenciar l’actuació d’habitatge de l’EMU i la borsa local d’habitatge. Considera que en 
els darrers dos anys es podien haver fet més actuacions en aquesta matèria (incidint en els 
habitatges buits, els habitatges nous i els de segona mà); insisteix en la necessitat de 
disposar d’una finestreta única per a la gestió d’habitatges. Avui hi votaran a favor, i demanen 
que es faci un esforç  important perquè el procés d’informació pública faciliti al màxim la 
participació del sector privat. Vetllaran perquè algunes mesures es puguin posar en 
funcionament al més aviat possible.  
 
La Sra. Horcajada també considera que el Pla arriba amb un considerable retard. El 
document demostra que en matèria de política d’habitatge les coses no s’han fet bé. Avui ja 
tenim uns grans dèficits, amb uns peticionaris a la borsa local d’habitatge de 3.900, el dia 16 
de juliol del 2010. El Pla és el reconeixement d’una política d’habitatge deficitària de 
l’Ajuntament en els darrers anys; hi ha desajustaments entre l’oferta i la demanda, preus 
elevats, petició d’habitatge protegit, etc. Espera que el Pla no sigui una simple declaració 
d’intencions. Malgrat això, cal reconèixer l’esforç dels tècnics i de l’equip de govern en 
l’elaboració del document. No hem reaccionat a temps davant la crisi en aquesta qüestió. El 
grup del PP ha presentat iniciatives en els Pressupostos municipals i en l’EMU. El Ministeri 
de l’Habitatge ha anunciat que suprimiran els incentius a la construcció d’habitatges protegits, 
 que suprimiran altres ajuts per als promotors, se suprimiran les ajudes directes per pagar 
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l’entrada de les compres d’habitatges, etc. No sap si aquestes retallades estan previstes en 
el Pla local. Els preocupen els anuncis del Ministeri i no saben si la Generalitat aplicarà altres 
mesures. Volen saber quin serà el calendari d’actuacions per acomplir els objectius del Pla 
en matèria d’habitatges protegits. El grup del PP ha fet també propostes per incentivar la 
iniciativa privada en matèria d’habitatge protegit (recorda la proposta del passat Ple de l’estat 
de la ciutat sobre promoció d’habitatge protegit mitjançant l’EMU); aquesta proposta va ser 
rebutjada. També han presentat una esmena a l’ordenança fiscal de l’ICIO de bonificacions a 
les obres d’habitatge protegit o concertat; l’esmena ha estat desestimada. Serà difícil assolir 
els objectius. L’escenari actual és molt desfavorable. Cal valorar el treball i la diagnosi del 
Pla, i per això s’abstindran de votar; és una abstenció positiva. Es demana que es faci un 
esforç important   per aconseguir els objectius del Pla.  
 
El Sr. Gavín anuncia que el seu vot serà una abstenció positiva, a l’expectativa del resultat 
de l’exposició pública del Pla i de la capacitat de poder dialogar amb els agents implicats en 
aquesta problemàtica (promotors, veïns, associacions, etc.). El grup de CiU intentarà 
contribuir amb propostes pròpies. No poden votar a favor per diversos motius. El primer, pels 
antecedents quant a la redacció del Pla. Fa molts anys que denuncien que l’Ajuntament no 
es pren seriosament els problemes de l’habitatge; sobre aquesta qüestió han donat dades, 
xifres i exemples. Comenta els casos de Sant Cugat i Vic, amb empreses públiques per a la 
construcció d’habitatges socials. Comenta també un informe de l’EMU, elaborat fa deu anys, 
en el qual es feia una diagnosi de la necessitat d’habitatge social. En el mandat anterior es va 
crear l’OLH; el grup de CiU hi va votar a favor, fent un vot de confiança. S’ha fet molta política 
de sòl i molt poca política d’habitatge (ho explica). Calia aprofitar la disponibilitat de sòl per tal 
de fer habitatges protegits. Es va desaprofitar el boom immobiliari, sense dialogar amb el 
sector per tal de promoure habitatge protegit per satisfer la demanda existent. Continuem 
tenint entre 3.000 i 4.000 famílies demandant d’habitatge social. En el nou mandat el grup de 
CiU va proposar que l’OLH s’incorporés  a l’EMU per fer una empresa local d’urbanisme i 
habitatge; es va fer i ho valoren molt positivament. Malgrat això, tampoc s’ha fet una política 
d’habitatge activa. L’EMU ha concentrat la seva activitat a fer obra pública. Ha augmentat la 
construcció d’habitatges protegits com a conseqüència de la crisi econòmica i d’altres 
modificacions legals. Han estat d’acord en les modificacions de densitat per tal de fer més 
habitatges protegits. L’alcalde va anunciar en les darreres eleccions que es faria el Pla local 
d’habitatge; aquest Pla arriba quan està a punt de finalitzar el mandat. El Pla hauria estat 
més útil al començament del període. S’han adoptat mesures puntuals, demanades pel 
sector de la promoció i la construcció, però no han estat prioritàries. Malgrat això, hi ha una 
part positiva d’expectativa que crea l’aprovació del Pla; per tant, faran propostes. Cal recordar 
que el problema real de la ciutadania és la manca d’habitatge social.  
 
La Sra. Camps agraeix el suport dels grups que votaran favorablement. Lamenta, però, el 
contingut d’alguna de les intervencions, que qualifica de “lleugeres”. Destaca la importància 
del  document. Explica que la diagnosi prové dels estudis fets fa dos anys i que ara s’ha 
incorporat la proposta per donar resposta al resultat de la diagnosi esmentada. Lamenta que 
alguns grups fixin tota la tasca del Govern només en la planificació. Cal diferenciar entre 
planificació i acció; són dos coses diferents. Fa referència a les actuacions en matèria 
d’habitatge dels carrers Cavallers, Lluís Besa, etc.; els habitatges són reals. L’EMU i 
l’Ajuntament de Lleida els han fet  en aquest mandat. Destaca l’esforç econòmic i de gestió 
que han comportat aquestes promocions. S’ha estat treballant al mateix temps que s’estava 
redactant el Pla. S’ha actuat en relació amb la sobreocupació (ho explica). Fa 10 anys que es 
promouen habitatges socials per part de l’Ajuntament, i en els darrers 4 anys amb més 
intensitat. En aquests moments s’estan executant directament més d’un centenar 
d’habitatges per part de l’EMU. El Pla permet una planificació a llarg termini, amb l’horitzó de 
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l’any 2015. Critica que el Sr. Gavín no hagi fet referència al contingut del Pla local. La previsió 
de necessitat d’habitatges està calculada des  d’avui fins  l’any 2015. En el Pla es diu com es 
pensa atendre la demanda que hi ha; el mercat no ha estat capaç de resoldre el problema de 
l’accés a l’habitatge d’una part de la població. Ha estat gràcies als governs progressistes que 
es va augmentar fins al 30% el nombre d’habitatges protegits que havien de fer els promotors 
de sòl. Ha estat l’administració qui ha promogut habitatge social, tot i que és insuficient. El 
Pla local està consensuat en la Mesa de la construcció i amb els API; els seus suggeriments 
estan inclosos en el document de proposta. Anem de la mà del sector privat, que ara 
necessita el suport de l’Administració municipal. Creu que el Pla és seriós, no invalida tota la 
tasca feta fins ara. S’està treballant des de fa molts anys. Destaca els ajuts al lloguer i a la 
rehabilitació i les borses de mediació social. Hi ha moltes vies per donar respostes a l’actual 
demanda. Ara es fa una informació pública durant un període llarg i espera poder recollir 
totes les aportacions positives que es presentin en aquest termini.  
 
La Sra. Bergés diu que el Grup d’ERC hi vota a favor perquè vol que el Pla tiri endavant. 
Comenta que les reunions amb la Mesa de la construcció s’han fet en dates molt recents 
(totes enguany). El procés de participació s’ha de fer al més aviat possible. Creu que cal 
incidir especialment en la idea d’evitar la dependència exclusiva de la creació de nous 
habitatges; hi ha altres vies alternatives que afecten els habitatges que ja estan construïts.  
 
El Sr. Gavín manifesta que no ha dit pas que no s’hagi fet res; no seria veritat. El que ha dit 
és que el que s’ha fet ha estat insuficient;  especialment tenint en consideració la quantitat 
d’actius de sòl del que disposava l’EMU.  
 
El Sr. alcalde agraeix els vots favorables; desitja que les abstencions positives s’acabin 
convertint en vots favorables.  
 
S’aprova amb 19 vots a favor dels grups del PSC, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 7 
abstencions dels grups de CiU i PP.  
 
 
Punt núm. 26. Moció del Grup Municipal d’ERC sobre la sentència del Tribunal 
Constitucional sobre l’Estatut d’Autonomia i per a la independència nacional  
 
La Sra. Bergés explica el contingut de la moció, que va ser presentada per escrit el dia 16 de 
juliol. Considera que els grups no han fet gaire esforç per arribar a consensuar-la, tot i la 
voluntat del seu grup. Creu que la moció vol deixar palesa la valoració de l’Ajuntament sobre 
la manifestació del passat dia 10 i la voluntat de la ciutadania de Catalunya de fer passos 
endavant per emmarcar la seva capacitat d’autogovern i autodeterminació. Llegeix els punts 
de l’acord, que estan transcrits en la part dispositiva de l’acta. L’horitzó del Grup d’ERC és la 
independència, però deixant ben clar que la manera d’aconseguir-la ha de ser democràtica, 
lliure, voluntària i a través de les urnes. Creu que és important que la ciutat de Lleida doni 
exemple de la capacitat d’arribar a acords que vagin marcant un camí per tal que la 
ciutadania pugui decidir de manera lliure i voluntària (a través de les urnes) cap a on vol que 
vagi el poble de Catalunya. Recorda que durant aquests dies s’ha conegut el posicionament 
del Tribunal Internacional de la Haia on s’ha reconegut la legalitat de la independència de 
Kosovo. Demana el posicionament dels grups sobre el text alternatiu que han proposat amb 
l’objectiu d’arribar al consens. 
 
El Sr. Zapater diu que hi votarà en contra. Creu que la paraula independència conté un 
concepte d’extraordinària sensibilitat. Aquesta moció li recorda la que es va presentar el mes 
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passat. No comparteix la sentència del TC en relació amb l’Estatut de Catalunya i per això va 
anar a la manifestació de Barcelona. No creu que les institucions de l’Estat “hagin exclòs la 
voluntat expressada pel poble de Catalunya”. El mes d’octubre hi haurà eleccions 
autonòmiques, lliures i democràtiques. Cada partit podrà demanar allò que cregui convenient, 
incloent la independència. Seran els ciutadans qui escolliran lliurement. Creu que tots estem 
d’acord que cal negociar el sistema de finançament de Catalunya. No vol que Catalunya sigui 
un nou Kosovo.  
 
El Sr. Camats diu que s’abstindrà de votar la moció. Comparteix la major part del contingut 
expositiu, especialment el que fa referència al rebuig a la sentència del TC. Per aquest motiu, 
creu que cal defensar allò que nosaltres hem aprovat: l’Estatut. Aquesta norma no ha quedat 
invalidada per la sentència, és la nostra constitució. No podem donar-lo per liquidat. Està a 
favor de les consultes sobre l’autodeterminació dels pobles. Per això creu que ara s’obre un 
nou camí per a Catalunya; aquest camí l’ha de decidir el poble, ja que pot tenir moltes 
direccions (a més de la independència). 
 
La Sra. Horcajada destaca que la moció té dues parts: el rebuig a la sentència del TC sobre 
l’Estatut  i la petició formal d’un procés cap a la independència de Catalunya. El 
posicionament del PP és clar en relació amb les dues peticions. D’una banda, respecten la 
sentencia del TC. D’altra, estan en contra de qualsevol procés que porti cap a la 
independència de Catalunya. No coincideix amb l’apreciació que fa la Sra. Bergés sobre el 
suport a la independència de la consulta feta el passat 25 d’abril: un índex de participació del 
8,21%. Respecten l’opinió de les persones que hi van votar, però creu que no es pot dir que 
s’hagi donat un “ampli suport a la independència”. El PP creu en una Catalunya dins l’Estat 
espanyol de les autonomies; en la Catalunya plural. No conceben una Catalunya sense 
Espanya i a l’inrevés. Creu que hauríem de tornar a ser líders  dins l’Estat espanyol. Creu que 
la proposta d’ERC és inviable i innecessària. A la tardor hi haurà eleccions al Parlament de 
Catalunya; els programes dels partits preveuran quin és l’encaix que les formacions 
polítiques proposen i quin és el suport que cadascuna rep. 
 
El Sr. Padilla diu que tots els grups sabem quin és el posicionament de la resta de 
formacions. Aquest debat ja ha estat fet altres vegades. Comparteix molt les argumentacions 
del Sr. Camats i també el plantejament que ha fet el grup d’ERC. Hi ha un abans i un després 
des de la manifestació del passat dia 10. Creu que, en aquests moments, la moció 
presentada és innecessària. L’Ajuntament ja s’ha manifestat i sabem quin és el nostre 
posicionament. Molt aviat parlarà el poble de Catalunya i sabrem el suport als programes dels 
partits amb relació a on vol anar Catalunya. Votaran a favor dels punts 1, 3 i 4, i s’abstindran 
de votar el punt número 2.  
 
La Sra. Camps diu que votaran en contra de tota la moció. Agraeix l’esforç que ha fet ERC 
per presentar una moció alternativa, però l’esperit és el mateix que la moció inicial. Recorda 
la declaració, pràcticament conjunta, que es va aprovar en el Ple passat, de rebuig a la 
sentència del TC. La declaració va ser prou contundent i explícita. ERC vol anar un pas més 
enllà i amb això el PSC no hi està d’acord. El seu marc continua sent el de la Constitució i el 
federalisme dins l’Estat espanyol.  
 
 
La Sra. Bergés diu que no hi ha sorpreses en els posicionaments, tot i que insisteix  que no 
hi ha res encobert; no estan demanant que es voti la independència. El seu grup ha demanat 
sempre que es faci un referèndum i que la ciutadania pugui votar lliurement. Creu que hi ha 
partits que sembla que tinguin por a la democràcia. Hi ha votacions en els processos 
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electorals ordinaris i també hi ha processos que la societat civil va demanant. Hi va haver un 
clar rebuig a la sentència del TC; el Grup d’ERC creu que cal continuar treballant i començar 
un nou procés de manera tranquil·la i serena. Creu que l’Espanya actual té poc de plural, ja 
que no reconeix la decisió lliure del poble de Catalunya expressada en el Parlament i en un 
referèndum. Agraeix el suport de CiU; creu que és normal que no votin el punt segon, ja que 
encara no s’han pronunciat clarament sobre aquesta qüestió. Lamenta els vots contraris als 
processos democràtics.  
 
El resultat de la votació està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 27. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUIA per a la creació d’horts 
municipals 
 
El Sr. Camats explica que aquesta moció proposava que es posi en marxa un programa per 
a la creació d’horts municipals. Recorda que, en el Ple de l’estat de la ciutat de l’any passat, 
es va aprovar una proposta del seu grup en què es preveia que s’aprovaria durant l’any 2010 
un Reglament per regular les característiques de les parcel·les, els destinataris dels horts, el 
calendari de creació dels horts, etc. Durant el que portem d’any no s’ha informat de res a la 
Comissió sobre aquesta qüestió. Explica que, després de presentar la moció, ha tingut 
converses amb el Sr. Barberà i la Sra. Camps i li han assegurat que els treballs per a la 
redacció del Reglament i per a ubicar els horts urbans estan  en procés. Espera que en 
puguem disposar abans d’acabar l’any. Si no es compleix aquest calendari, tornarà a 
presentar la moció una altra vegada. És per això que retira la moció.  
 
El Sr. alcalde reitera el compromís del Govern de seguir treballant per a la creació dels horts 
municipals.  
 
El Sr. Barberà agraeix que hagi retirat la moció i diu que la Regidoria està a la seva 
disposició per mantenir-lo informat sobre aquesta qüestió. El Sr. Camats agraeix aquesta 
disposició i espera que el projecte arribi a bon port.  
 
 
Punt núm. 28. Moció del Grup Municipal de CIU sobre la retallada d’infraestructures 
del Ministeri de Foment que afecta  les terres de Lleida 
 
El Sr. Gavín explica el procés de consens de la moció entre el conjunt de grups. Creu que 
les alternatives acordades satisfaran a tots els grups. Ja han estat explicats els arguments i la 
importància de la qüestió. En els antecedents s’ha modificat el paràgraf 4, on s’elimina la 
darrera frase en què deia “...que és la comunitat més afectada”. En el paràgraf darrer de 
l’exposició es canvia la paraula “paralització· per “reprogramació”. Llegeix la part dels acords 
de la moció que estan transcrits en la part dispositiva de l’acta. Hi ha una voluntat de recollir 
l’acord que es va adoptar per unanimitat al Consell Comarcal del Segrià; no es dilueix el 
sentit de la moció inicial presentada per CiU i que ara pot ser aprovada per tots els grups 
municipals.  
 
S’aprova per unanimitat. 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
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Número 1. La Sra. Bergés formula un  prec relatiu a la celebració de la Diada de l’11 de 
setembre. Les obres del Parador fan que no es pugui fer l’ofrena floral en el lloc habitual (que 
estarà tancat). Demana que l’ofrena floral de les entitats i les persones individuals es pugui 
fer en el lloc on s’ha fet sempre (amb les mesures de seguretat escaients) i intentar mantenir 
també aquest any el lloc de celebració. 
El Sr. alcalde pren nota del prec. Informa que han consensuat amb la delegació del Govern 
de la Generalitat i amb la Diputació, que l’acte solemne de la Diada es farà a la Seu Vella, en 
un lloc que s’està preparant per fer-lo. Malgrat això, pren nota del prec, entenent que només 
faria referència a ofrenes de flors, sense cap acte formal. Des d’Urbanisme es faran gestions 
amb l’empresa que duu a terme les obres per analitzar si aquesta possibilitat és viable i no 
comporta perills.  
 
Número 2. La Sra. Bergés comenta les darreres informacions sobre el tema de la mesquita. 
Creu que la situació actual és un problema de tots i que cal fer un pacte de ciutat per trobar 
una solució. Sembla que es renuncia al solar. La mesquita està tancada i no sabem què 
passarà. S’ofereixen a parlar d’aquest tema per cercar una solució des de la corporació, per 
tal d’intentar assolir un pacte de ciutat. 
El Sr. alcalde agraeix l’oferiment. Diu que no es té cap constància que la comunitat islàmica 
hagi renunciat al solar sobre el qual s’havia de fer la mesquita; solament es disposa de la 
informació facilitada pels mitjans de comunicació. Es tracta d’una concessió administrativa, 
aprovada pel Ple, i si hi ha una renúncia s’ha de fer per escrit. També vol dir que no li toca,  a 
aquest Ajuntament,  cercar un solar o un edifici perquè la comunitat islàmica tingui la seva 
mesquita. Nosaltres hem de vetllar pel compliment de la legalitat vigent en matèria 
urbanística i de la Llei de cultes. El tancament de la mesquita va generar una certa alarma; 
per això l’alcalde va parlar amb els responsables del Govern de la Generalitat per tal de 
generar tranquil·litat i explicar allò que s’havia fet. Creu que és la comunitat islàmica   qui ha 
de cercar el lloc per a fer la mesquita; la normativa actual és més restrictiva que la que era 
vigent quan es va fer la concessió. Si hi ha una renúncia, s’allibera bastant la responsabilitat 
moral de l’Ajuntament en aquesta qüestió. Ofereix col·laboració amb totes les comunitats 
religioses.  
La Sra. Bergés diu que, per molt que sigui responsabilitat de la comunitat islàmica la cerca 
d’un local,  tots els temes que puguin provocar un problema de cohesió o de convivència han 
de ser tractats a l’Ajuntament. Creu que és millor treballar internament que no amb 
declaracions als mitjans de comunicació.  
L’alcalde reitera l’agraïment per l’oferiment i diu que parlaran sobre aquesta qüestió. Es 
convocarà els grups municipals per a parlar d’aquest tema. 
 
Número 3. El Sr. Gavín formula una pregunta relacionada també amb la qüestió de la 
mesquita. Pregunta per quin motiu el Govern municipal ha tardat tant a rectificar i per què ho 
han fet amb tanta radicalitat. Fa uns deu anys que es viu de manera polèmica l’activitat d’una 
de les mesquites de Lleida. En els darrers dies s’ha tancat per excés de capacitat, tot i que 
aquesta situació es venia reproduint cada any (i havia estat denunciada pels veïns i pel Grup 
de CiU). Continuen havent-hi  queixes per sorolls (ara són els veïns de l’avinguda 
Terradellas). Encara no s’ha reconegut que els càntics a les 5 del matí alteren el normal 
descans dels veïns més propers. Fa un parell de mesos, el Govern va alertar la comunitat 
musulmana sobre la possible caducitat del conveni pel trasllat de la mesquita (mesos abans 
s’havia rebutjat una proposta de CiU en el mateix sentit). Ara s’ha fet un canvi radical. Hem 
passat de la tolerància durant molts anys a aplicar les propostes de CiU amb una 
contundència que els  ha sobtat. El resultat de tot plegat és que aquest col·lectiu en certa 
manera ha abusat de l’administració. Han estat reiteradament advertits i no han respectat els 
requeriments de l’Ajuntament. Les informacions de premsa recullen que demanaran un altre 
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espai (tot i que sap que l’alcalde no té cap constància d’aquesta petició). El problema 
comença a agafar una vessant complicada i perillosa. Cal actuar de manera coherent i lògica. 
Creu que és una llàstima que no fessin cas de les propostes de CiU i ara ho fan amb retard; 
considera que s’haurien estalviat molts problemes. 
El Sr. alcalde diu que quan el Grup de CiU vol transmetre a l’opinió pública que el Govern fa 
alguna cosa bé, sempre fa constar que està fonamentada en alguna proposta prèvia del seu 
grup. L’Ajuntament no actua amb mà dura, sinó d’acord amb la legislació vigent. El president 
del Consell Islàmic ha donat suport a la política municipal, desautoritzant les formes de 
l’imam de la mesquita del carrer del Nord. Estem complint la normativa vigent; abans de la 
darrera actuació, la mesquita tenia tramitats dos expedients i una multa. Recentment, la 
Guàrdia Urbana  va fer una inspecció  en la qual va comprovar l’excés de capacitat. Per això 
s’ha fet un quart expedient amb un tancament  cautelar i un termini de 15 dies per esmenar la 
situació. Si hi ha un compromís de respectar la capacitat es podrà tornar a obrir. Es tancarà 
immediatament si es tornen a incomplir els límits d’aforament. També es van fer inspeccions 
per sorolls i no es va detectar cap alarma. Sobre els terrenys, recorda que la comunitat 
islàmica va dipositar l’aval de la concessió i van declarar que presentarien el projecte. Les 
informacions d’ahir van ser una novetat absoluta. La política de l’Ajuntament és: civisme, 
convivència i compliment de la normativa. La religió és també un vehicle de cohesió social. 
Lleida té una Assemblea de religions que és un exemple en aquest tema.  
El Sr. Gavín reitera que fa molts anys que es tracta aquesta qüestió i que cada vegada agafa 
un to més preocupant. Recorda les discriminacions de l’imam vers les dones i les queixes 
dels veïns per la sobreocupació. El Grup de CiU va advertir que aquestes actuacions anaven 
en contra de la convivència. Tot això, de manera ben diferent a l’actuació d’altres imams o de 
l’altra mesquita de Lleida. La resposta del Govern va ser fer un conveni amb l’imam del carrer 
del Nord. Quan el Grup de CiU va demanar que es tanqués la mesquita del carrer del Nord 
se’ls  va acusar de xenòfobs i de manipuladors; ara es tanca la mesquita. Ara el Consell 
Islàmic diu que aquest imam és poc dialogant i l’alcalde hi està d’acord i diu que és integrista 
(el mateix que deia CiU). Hi ha hagut un canvi molt radical. L’alcalde acaba de dir (i amb raó) 
que no és l’Ajuntament qui té l’obligació de cercar un lloc per a la nova mesquita. 
Anteriorment havien cercat ubicació i a més en un terreny municipal. Es fa una nova 
rectificació. Per arribar a aquesta conclusió  no calia haver perdut tant temps; en tot cas, 
benvinguda sigui la rectificació.  Estan disposats a parlar d’aquestes qüestions, més quan el 
Govern es va atansant a les tesis que sempre ha defensat CiU.  
El Sr. alcalde diu que no es pot tancar una mesquita perquè hi hagi pressió social o perquè 
un grup municipal ho proposi. Es pot tancar quan hi ha uns incompliments de la normativa 
comprovats i documentats. La mesquita la tancarà l’incompliment de la llei, no la voluntat 
política ni cap moció municipal. Si hi ha una coincidència en la manera de tractar aquesta 
qüestió, benvinguda sigui. L’element diferencial actual és que ara hi ha unes actes de la 
Guàrdia Urbana que acrediten uns incompliments legals (un excés d’aforament que genera 
inseguretat a la comunitat musulmana). S’han fet contactes amb membres de la comunitat 
que ho han entès clarament i que estan a favor del diàleg i la tolerància. Anirem progressant 
fent pedagogia i complint la normativa vigent, per incorporar els valors de la igualtat i de la 
tolerància. Si podem anar tots els grups municipals en la mateixa línia serà òptim i ens 
podrem felicitar. 
 
Numero 4. La Sra. Horcajada explica que la pregunta del seu grup anava en el mateix sentit 
que les anteriors. Considera que hi ha un conjunt de drets i d’obligacions que han de ser 
iguals per a tothom. També recorda que hi havien reiterades queixes sobre l’aforament de la 
mesquita. El compliment de les obligacions no ens ha de dur a cap tipus d’alarmisme. Està 
d’acord que no correspon a l’Ajuntament  cercar un terreny per a la mesquita; ha de ser la 
comunitat islàmica la que plantegi opcions. Altra cosa és que es pugui cooperar amb ells. El 
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Sr. alcalde ja ha respost a la major part de les qüestions que el Grup del PP volia plantejar 
(les explica). S’ha informat que una associació volia obrir una tercera mesquita; pregunta si hi 
ha alguna informació. Sobre el possible ús del pavelló blau, pregunta si s’ha atorgat algun 
permís. També pregunta si està fet l’informe demanat en el Ple passat sobre la modificació 
de l’ordenança de civisme.  
El Sr. alcalde diu que l’informe de Secretaria General ja està fet i avui mateix serà lliurat als 
grups; tenim tot el mes d’agost i començament del mes de  setembre per poder-hi presentar 
al·legacions. Pel que fa al lloc on es podrà fer l’oració per part la comunitat musulmana, diu 
que els divendres estava cedit el pavelló blau; van demanar poder anar-hi altres dies. S’està 
aplicant un criteri de tolerància. La solució és esmenar els problemes de la mesquita del 
carrer del Nord i respectar l’aforament. La comunitat musulmana és gran i la solució definitiva 
és la construcció d’una mesquita per a la comunitat.  
La Sra. Horcajada diu que el missatge que hem de deixar clar és que la solució passa per la 
comunitat musulmana.  
El Sr. alcalde diu que l’espai del pavelló blau fa anys que (a l’estiu) se cedeix a la comunitat 
musulmana. Durant un període limitat de temps és raonable fer aquestes cessions com es fa 
amb altres confessions per a festivitats concretes. La solució definitiva és una mesquita, 
llevat de l’ús d’espais públics en dates especials.  
 
Número 5. El Sr. Camats diu que, per primera vegada, tots els grups han coincidit en el 
mateix tipus de preguntes. Està d’acord amb el plantejament que ha fet la Sra. Bergés sobre 
aquesta qüestió. S’afegeix a l’oferta de diàleg que ha fet.  
El Sr. alcalde diu que se suma al diàleg i que faran la convocatòria corresponent.  
 
ANNEX I. Esmenes presentades pels grups municipals a la proposta d’Ordenances 
Fiscals per a 2011. Resultat de les votacions 
 
a.- Regidor no Adscrit, presenta sis esmenes: 
 

1. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Rebaixa tipus de gravamen 0,680%. 
2. Esmena de modificació. Congelació de tots els impostos que augmenten l’1,05% de 

l’IPC. 
3. Esmena de modificació relativa a les taxes dels serveis educatius. Congelar. 
4. Esmena d’addició relativa a la taxa per llicència d’autotaxis. Congelar.  
5. Esmena de modificació relativa a la taxa per retirada de vehicles. Rebaixar al màxim 

l’increment. 
6. Esmena de modificació relativa als impostos de normativa europea. No incrementar-

los o rebaixar-los el màxim possible. 
 
Totes les esmenes són retirades pel regidor no adscrit Sr. Ismael Zapater. Es consideren 
incorporades a la proposta d’Ordenances les corresponents als núms. 3 i 5.  

 
 
b.- El Grup Municipal d’ICV-EUiA, presenta vuit esmenes:  
 

1. Esmena de modificació fraccionament i ajornament de pagament relatiu a 
l’Ordenança 0.1 

2. Esmena d’addició o aclariment relativa a l’IBI. Reducció del tipus al 0,682%. 
3. Esmena d’addició/reducció relativa a la taxa per recollida, transport i tractament de 

residus municipals. Bonificació. 
4. Esmena de modificació relativa a l’ICIO. Bonificació. 
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5. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis educatius, programes d’estiu. 
Bonificacions. 

6. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. 
7. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. Bonificació. 
8. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis educatius.Congelació. 

 
 
Es retiren totes  les esmenes  presentades pel grup d’ICV-EUiA perp art del seu portaveu. Es 
consideren incorporades a la proposta d’Ordenances les esmenes corresponents als núms. 
1, 4, 7 i 8. 
  
 
c.- Grup Municipal d’ERC, presenta onze esmena,  
 

1. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Congelació del rebut final. 
2. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Bonificació-subvenció. 
3. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Bonificació activitats empresarials. 

Subvencions.  
4. Esmena d’addició relativa a l’IAE. Bonificacions. 
5. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. Bonificacions. 
6. Esmena modificació relativa a l’ICIO. Bonificacions. 
7. Esmena de modificació relativa a la taxa d’activitats i d’intervenció integral de la 

Administració Ambiental. Bonificacions. 
8. Esmena de modificació relativa a la taxa per recollida, transport i tractament de 

residus municipals. Bonificacions. 
9. Esmena de modificació relativa a la taxa per retirada de vehicles. Tarifes.  
10. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis educatius, escoles bressol. 

Bonificacions atenent a criteris econòmics i familiars.  
11. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis esportius i piscines. Tarifes. 

 
 
El grup proponent retira les esmenes presentades.  Es consideren incorporades a la proposta 
d’Ordenances les esmenes núms. 9 i 10.  
 
 
d.- Grup Municipal del PP, presenta divuit esmenes: 
 

1. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Tipus de gravamen 0,62%. 
2. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Bonificacions obres. 
3. Esmena de modificació relativa a l’IBI habitatges protecció oficial. Bonificacions. 
4. Esmena de modificació relativa l’IBI. Bonificacions famílies nombroses. 
5. Esmena de modificació relativa a l’BI. Bonificacions energies. 
6. Esmena d’addicció relativa a l’BI. Bonificacions horta. 
7. Esmena d’addició relativa a l’IAE. Bonificacions inici activitat empresarial . 
8. Esmena d’addició relativa a l’IAE. Bonificacions energies. 
9. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. Coeficient. 
10. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. Bonificacions. 
11. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. Bonificacions. 
12. Esmena d’addicció relativa a  l’ICIO. Modificacions Centre històric. 
13. Esmena d’addicció relativa a  l’ICIO. Bonificacions habitatge protegit o concertat. 
14. Esmena de modificació a l’impost de plusvàlua ( IVTU ).  Bonificacions. 
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15. Esmena de modificació relativa a taxes per cementiri. Successions mortis causa. 
16. Esmena de modificació relativa a la taxa per retirada de vehicles. Actualització segons 

IPC. 
17. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis educatius. Congelació. 
18. Esmena de modificació relativa a taxa zones blaves. Tarifes. 

 
Les esmenes núms. 1, 4 i 9 són rebutjades amb un vot a favor del Grup Municipal del PP, 16 
vots en contra dels grups del PSC i ICV-EUiA i 9 abstencions dels grups de CiU i ERC i del 
regidor no adscrit. 
Les esmenes núms. 2, 3 i 6 són rebutjades amb 7 vots a favor dels grups del PP i CiU, 16 
vots en contra dels grups del PSC i ICV-EUiA i 3 abstencions del Grup Municipal d’ERC i del 
regidor no adscrit. 
Les esmenes núms. 7, 8, 12 i 13 són rebutjades amb 7 vots a favor dels grups del PP i CiU, 
15 vots en contra del Grup Municipal del PSC i 4 abstencions dels grups d’ERC, ICV-EUiA i 
del regidor no adscrit. 
L’esmena núm. 5, és rebutjada amb 8 vots a favor dels grups del PP, CiU i ICV-EUiA, 15 vots 
en contra del Grup del PSC i 3 abstencions del Grup d’ERC i del regidor no adscrit.  
L’esmena núm. 10 és rebutjada amb un vot a favor del Grup Municipal del PP, 22 vots en 
contra dels grups del PSC, CiU i ICV-EUiA i 3 abstencions del Grup d’ERC i del regidor no 
adscrit.  
L’esmena núm. 11 és rebutjada amb 2 vots a favor dels grups del PP i ICV-EUiA, 15 vots en 
contra del Grup del PSC i 9 abstencions de CiU i  ERC i del regidor no adscrit.  
Les esmenes núms. 14, 15, 16 i 18 són rebutjades amb un vot a favor del Grup del PP, 15 
vots en contra del Grup del PSC i 10 abstencions de la resta de grups. 
L’esmena núm. 17 és retirada pel grup ponent, atès que ha estat incorporada a la proposta.  
 
 
e.- Grup Municipal de CiU, presenta  catorze esmenes: 
 

1. General. No aplicació d’IPC a impostos taxes i preus públics. 
2. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Tipus de gravamen 0,57% (urbana) i 0,679%  

(rústica). 
3. Esmena de modificació relativa a l’IBI. Bonificacions famílies nombroses i 

monoparentals. 
4. Esmena de modificació de l’IBI. Bonificacions sistemes energètics. 
5. Esmena d’addició relativa a l’IBI. Bonificacions horta. 
6. Esmena d’addició relativa a l’IAE. Bonificacions. 
7. Esmena de modificació relativa a l’IVTM. Bonificacions. 
8. Esmena de supressió relativa a l’ICIO. Supressió. 
9. Esmena d’addició relativa a l’ICIO. Bonificacions. 
10. Esmena de substitució relativa a l’impost de plusvàlua ( IVTU ). Bonificacions. 
11. Esmena d’addició relativa a la taxa d’activitats i d’intervenció integral de 

l’administració ambiental. Bonificacions. 
12. Esmena de modificació relativa a la taxa per serveis esportius i piscines. 

Bonificacions 
13. Esmena d’addició relativa a la taxa per guals i reserves a la via pública. 
14. Esmena de modificació relativa a Ordenança general de gestió, recaptació i 

inspecció. Conté tres apartats: el primer relatiu a ajornaments, el segon relatiu a 
fraccionaments i el tercer relatiu a l’import mínim per aplicar a ajornaments o 
fraccionaments.  
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Les esmenes núms. 1 i 5 són rebutjades amb 7 vots a favor dels grups de CiU i PP, 16 vots 
en contra dels grups del  PSC i ICV-EUiA i 3 abstencions del Grup d’ERC i del regidor no 
adscrit.  
Les esmenes núms. 2 i 3 són rebutjades amb 6 vots a favor del Grup de CiU, 16 vots en 
contra dels grups del PSC i ICV-EUiA i 4 abstencions dels grups del PP i ERC i del regidor no 
adscrit. 
Les esmenes núms. 4, 12 i el primer punt de l’esmena 14 són rebutjades amb 7 vots a favor 
dels grups de CiU i PP, 16 vots en contra dels grups del PSC i ICV-EUiA i 3 abstencions del 
grup d’ERC i del regidor no adscrit. 
Les esmenes núms. 6, 8, 9 i 10 són rebutjades amb 6 vots a favor del Grup de CiU. 15 vots 
en contra del Grup del PSC i 5 abstencions de la resta de grups. 
L’esmena núm. 7 és rebutjada amb 8 vots a favor dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA, 15 vots 
en contra del Grup del PSC i 3 abstencions dels Grup d’ERC i del regidor no adscrit.  
Les esmenes núms. 11 i 13 són retirades pels ponents, pendent d’acords posteriors.  
Els punts 2n i 3r de l’esmena núm. 14 són retirats pels proponents, atesos que han estat 
incorporats a la proposta d’acord. 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari, 

Vist i plau, 
L’alcalde, 

 


